
وضعیت تجارت چین بعد از انتخاب 
ترامپ

صادرات چین ماه اکتبر با بیش ترین سرعت در بیش از ۲ سال گذشته رشد کرد، زیرا کارخانه ها 
در انتظــار اعمال تعرفه های بیش تــر ایالات  متحده و اتحادیه اروپا، هجــوم ذخایر خود را به 
بازارهای اصلی رســاندند.به گزارش ایسنا، پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری 
ایالات متحده، وعده کمپین وی مبنی بر اعمال تعرفه های بیش از ۶۰ درصدی بر واردات چینی 
را مورد توجه قرار داده است و احتمالًا باعث تغییر در انبارها در بازار شماره یک صادرات چین 
خواهد شد.تهدید تعرفه ای ترامپ، مورد توجه صاحبان کارخانه ها و مقامات چینی قرار گرفت 
به طوری که ســالانه حدود ۵۰۰ میلیارد دلار محموله در نظر اســت، در حالی که تنش های 
تجاری با اتحادیه اروپا که سال گذشته ۴۶۶ میلیارد دلار از کالاهای چینی را به خود اختصاص 
داد، تشــدید شده است. شتاب صادرات نقطه روشــنی برای اقتصاد در حال مبارزه بوده است 
زیرا اعتماد خانوارها و کســب و کارها به دلیل بحران بدهی طولانی مدت بازار دارایی تضعیف 
شــده است.داده های گمرک نشان داد که محموله های خروجی از دومین اقتصاد بزرگ جهان 
در ماه گذشته ۱۲.۷ درصد نسبت به سال قبل رشد داشته است که از پیش بینی افزایش ۵.۲ 
درصدی در نظرسنجی رویترز از اقتصاددانان و افزایش ۲.۴ درصدی در سپتامبر گذشته است. 
واردات ۲.۳ درصد در مقایســه با انتظارات ۱.۵ درصد کاهش یافت که برای اولین بار در چهار 
ماه گذشــته منفی شــد.مازاد تجاری چین در ماه گذشته به ۹۵.۲۷ میلیارد دلار رسید که در 
ماه سپتامبر ۸۱.۷۱ میلیارد دلار بود. صادرات چین به ایالات متحده در ماه گذشته سالانه ۸.۱ 
درصد افزایش یافت، در حالی که محموله های خروجی به اروپا در مدت مشــابه ۱۲.۷ درصد 
افزایــش یافت.زیچون هوانگ، اقتصاددان چینی در کپیتال اکونومیکس گفت، ما انتظار داریم 
که محموله ها در ماه های آینده قوی بمانند و هرگونه عقب نشینی احتمالی از تعرفه های ترامپ 
ممکن اســت تا نیمه دوم ســال آینده محقق نشود. بازگشــت ترامپ در کوتاه مدت صادرات 
چیــن را تقویت می کند زیرا واردکنندگان آمریــکایی خریدهای خود را افزایش می دهند تا از 
تعرفه ها پیشی بگیرند.بررسی رسمی فعالیت کارخانه ها در ماه اکتبر نشان داد که کارخانه های 
چینی همچنان در تلاش برای یافتن خریداران خارج از کشــور هستند. تحلیلگران می گویند 
که ضعیف تر شــدن یوان احتمالًا به افزایش صادرات کمک کرده اســت، اگرچه باعث گران تر 
شدن واردات نیز می شود.واردات تحت تاثیر تقاضای ضعیف داخلی قرار گرفت. واردات چین از 
اتحادیه اروپا و اقتصادهای آسیای جنوب شــرقی به ترتیب سالانه ۶.۱ درصد و ۷.۳ درصد در 
ماه گذشته کاهش یافت، در حالی که خرید از ژاپن به تازگی رشد کرده است. واردات سویا از 
چین در ماه گذشته افزایش یافت.طبق گزارش رویترز، به طور کلی، از آنجایی که موتور تجارت 
چین با چالش هایی مواجه است، اقتصاددانان به پکن هشدار داده اند که برای رشد بیش از حد به 
محموله های خروجی وابسته نشود و از مقامات خواسته اند تا محرک های بیشتری را ارائه کنند. 
اقدامات سیاسی تجاری همچنین شامل کمپین مصرف محلی و توسعه بازار صادراتی جدید در 

میان کشورهای کمربند و جاده خواهد بود.

به همت پژوهشــگران یــک شــرکت دانش بنیان، انواع ساکشــن های پزشــکی و 
دندانپزشکی و تجهیزات پزشــکی، منطبق با استانداردهای روز دنیا در داخل کشور 
تولید شــد.به گزارش ایســنا، مهندس حمید ســاغری چیان، مدیر عامل این شرکت 
دانش بنیان گفت: این شرکت در سال ۱۳۹۱ تاسیس شد. نخستین محصول تولیدی 
این شــرکت، ساکشــن تمام اتوماتیک دندانپزشکی اســت که علاوه بر ثبت اختراع، 
جوایز متعددی را دریافت کرده اســت. درحال حاضر در ایــن مجموعه دانش بنیان، 
انواع ساکشن های پزشکی و دندانپزشکی و ســایر تجهیزات پزشکی تولید می شوند.

وی افزود: یکی از چالش های موجود در حوزه دندانپزشــکی، دســتگاه های ساکشن 
است. در زمانی که طراحی ساکشن تمام اتوماتیک دندانپزشکی را آغاز کردیم، حدود 
۹۹ درصد یونیت های دندانپزشــکی مجهز به ساکشن آبی بودند. این نوع ساکشن ها، 
ساختمان ســاده ای دارند و عمده مشکل آن، مصرف بسیار زیاد آب )۱۰-۵ لیتر آب 
در دقیقــه( و همچنین، ورود جیوه و آمالگام به سیســتم فاضلاب اســت. برای رفع 
این مشــکلات، اقدام به طراحی و تولید ساکشــن تمام اتوماتیک دندانپزشکی مدل 
TC۲۰۰۰ کردیــم و با همین محصول، موفق به دریافت مجوز دانش بنیانی شــدیم. 
در ادامه فعالیت ها، ســبد تولید محصولاتمان را گســترش داده و محصولات دیگری 
مانند ساکشــن جنرال ۳۸، ۲۲، نوزادی، آمبولانسی و لیپوساکشن را تولید کردیم و 
تمــام این محصولات دارای پروانه تولید از ســازمان غذا و داروی اداره کل تجهیزات 
پزشکی هستند.مدیرعامل این شرکت درخصوص برخی چالش ها و مشکلات موجود، 

تصریح کرد: تهیه قطعات یدکی از جمله پمپ وکیوم یکی از مشــکلاتی است که با 
آن مواجه هستیم و در داخل کشور تولید نمی شود و مجبور به تهیه این قطعات از 
کشــورهایی نظیر چین هســتیم که با توجه به نوسانات ارز و زمان بر بودن واردات، 
مشــکلاتی برای شــرکت های مختلف از جمله شرکت ما ایجاد کرده است. از سوی 
دیگر، بیشــتر مشــتریان  محصولات تولیدی مــا، بیمارســتان ها، مراکز درمانی و 
دانشگاه های علوم پزشــکی هستند و برگشت پول کمی زمان بر است که مشکلاتی 
را در مسیــر تولید برای ما ایجاد می  کند.به نقل از صندوق نوآوری، ســاغری چیان 
درخصوص توســعه فعالیت های این مجموعــه دانش بنیان، گفت: پیش از این، بدنه 
اکثر ساکشن های تولیدی شرکت، از جنس فلز بود. برای ارتقای کیفیت محصولات 
تولیدی و برابری آنها با نمونه های روز اروپایی، ســال گذشته از تسهیلات صندوق 
نوآوری و شــکوفایی اســتفاده کردیم و قالب های جدیدی برای انواع دستگاه های 
ساکشــن پزشکی و دندانپزشکی طراحی شــده اند و به صورت مستمر نیز به دنبال 
توســعه کیفیت محصولاتمان منطبق با استانداردهای روز دنیا هستیم.وی با اشاره 
به اهمیت توجه همزمان به دو بازار داخل و خارج، افزود: هدف گذاری اولیه، تأمین 
نیاز بازار داخلی اســت، ولی قطعا به دنبال توســعه فعالیت ها و صادرات محصولات 
هســتیم. درحال حاضر موفق به دریافت ISO ۱۳۴۵۸ شــده ایم و به دنبال کسب 
گواهینامه CE )اســتاندارد اروپا( هستیم و امیدواریم با حمایت های مسئولان، این 

امر به زودی محقق شود.

گاز برخی مناطق بهبهان فردا قطع 
می شود

ایسنا/خوزستان شــرکت گاز خوزستان در اطلاعیه ای از قطع گاز مناطقی از بهبهان 
خبر داد. به گزارش ایسنا، بنابر اعلام شرکت گاز خوزستان به منظور انجام تعمیرات 
اضطراری، جریان گاز منطقه تختی، از فلکه تختی به سمت چهارراه استخر خانواده، 
کلیه کوچه های ســمت راست شــامل عوض نژاد، شــهید خیرالله عیوضی، خیابان 
مستضعفین، کوچه دبستان خاکساری، در روز سه شنبه ۲۲ آبان ماه از ساعت ۷:۳۰ 
صبح تا ۱۳ همان روز قطع می شود. از مشترکین درخواست می شود در طول مدت یاد 
شده از دستکاری تجهیزات اندازه گیری )کنتور و رگولاتور( منازل و اماکن خودداری 
کنند و شیرهای مصرف داخلی را تا وصل مجدد گاز و تحویل آن توسط مامورین امداد 

گاز ۱۹۴ به حالت بسته نگه دارند.
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مشترکان تهرانی از ساعت ۱۴ امروز می توانند با مراجعه به سامانه برق من از وضعیت خاموشی و قطع برق خود مطلع شوند. به گزارش ایسنا، به دنبال اعمال 
محدودیت های برق در کشــور، شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ از آغاز اعمال محدودیت ها در تهران از روز دوشــنبه، ۲۱ آبان ماه خبر داد؛ برای این 
موضوع جدول مشخصی اعلام نخواهد شد و هر مشترک می توانند با مراجعه به سامانه برق من، سامانه فوریتهای برق و یا از طریق شماره گیری کد دستوری 
#۱۲۱*۵۰۰* از وضعیت قطع برق مطلع شوند. اعلام قطعی ها در روزهای پیش رو به صورت متغیر خواهد بود و هر مشترک برای دانستن وضعیت خاموشی 
می تواند از این سه طریق و وارد کردن شناسه قبض برق خود اقدام کند زمان بندی تعیین شده برای اعمال محدودیت خاموشی برای مشترکان تهرانی از ساعت 

۹ تا ۱۷ تعیین شده است و زمان تقریبی خاموشی حدود دو ساعت خواهد بود.

www.sobh-eqtesad.ir

چطور از زمان قطع برق در تهران مطلع شویم؟

info@sobh-eqtesad.ir

فروش بیش از ۷۷۰ میلیارد 
تومان شمش طلا در حراج ۶۶

در جلسه شصت و ششم حراج شمش طلا در مرکز مبادله ایران، ۱۲۹کیلوگرم 
شــمش طلا به ارزش بیش از ۷۷۱ میلیارد تومان، معامله و خریداری شد.به 
گزارش ایسنا، امروز یکشنبه ۲۰ آبان ماه ۱۴۰۳، جلسه شصت و ششم حراج 
شــمش طلا در مرکز مبادله ارز و طلای ایران برگزار شــد و از مجموع ۱۷۴ 
کیلوگرم شمش طلای استاندارد عرضه شده )با عیار ۹۹۵ در هزار( با میانگین 
قیمت پنج میلیارد و ۹۷۷ میلیون تومان به ازای هر قطعه شــمش )به ارزش 
بیش از ۷۷۱ میلیارد تومان مجموع کل حراج این جلسه( از سوی متقاضیان، 
خریداری و معامله شــد.بر این اســاس، از زمان برگزاری اولین جلسه حراج 
شــمش طلا در تاریخ ۲۷ دی مــاه ۱۴۰۲ تا امروز و طی ۶۶ جلســه حراج 
شمش طلای مرکز مبادله ایران، ۱۱ هزار و ۹۱۰ کیلوگرم )۱۱.۹ تن( شمش 
طلا مورد داد و ســتد قرار گرفته که در نتیجه آن نزدیک به ۵۵ هزار میلیارد 
تومــان ارز حاصل از صادرات )مربوط بــه صادرکنندگان مکلف به رفع تعهد 
ارزی( به چرخه اقتصاد کشور بازگشته است.جزئیات ۶۶ جلسه حراج شمش 
طلا در مرکــز مبادلــه ارز و طلای ایران قابل ذکر اســت؛ حراج حضوری در 
مرکــز مبادله ارز و طلای ایران بــه دو شیوه حراج خرد و حراج عمده صورت 
می گیرد. متقاضیان خرید می توانند در حراج خرد حداقل یک و حداکثر پنج 
قطعه شمش طلای یک کیلوگرمی خرید کنند؛ سقف خرید خرد در هر هفته 
تقویمی، صرفا پنج قطعه شــمش طلای استاندارد است و متقاضیان خرید در 
حراج عمده نیز مجاز به خرید حداقل یک و حداکثر چهار بسته شمش طلای 
استاندارد هستند؛ هر بسته شمش طلای استاندارد در مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران حاوی پنج قطعه شمش یک کیلوگرمی با عیار ۹۹۵ در هزار است. گفتنی 
است، ســقف خرید عمده در هر هفته تقویمی صرفا ۲۰ قطعه شمش طلای 
استاندارد است.حراج بعدی شمش طلا چه زمانی برگزار می شود؟مطابق اعلام 
مرکز مبادله و پیرو آگهی شــصت و هفتمین جلســه حراج حضوری شمش 
طلای اســتاندارد در این مرکز، این حراج در روز سه شنبه ۲۲ آبان ماه سال 
جاری برگزار می شود و متقاضیان شرکت در حراج، می توانند تا ساعت ۲۴ روز 
دوشنبه ۲۱ آبان ماه )فردا( با واریز مبلغ ۳۵۰ میلیون تومان به ازای هر قطعه 
شــمش به عنوان  واریز وجه الضمان در این حراج شرکت کنند.حراج بعدی 
سکه طلا؛ دوشنبه ۲۱ آبان ماههمچنین، طبق اعلام مرکز مبادله ایران، فردا 
دوشــنبه ۲۱ آبان ماه ۱۴۰۳، سی  و ســومین جلسه حراج سکه طلای مرکز 
مبادله ایران برگزار می شــود و مهلت واریز وجه برای شرکت در این حراج از 

ساعت ۸ صبح امروز )۲۰ آبان ماه( آغاز شده و تا ۲۳ امشب ادامه دارد.

تاثیر احتمالی تعرفه ۶۰ 
درصدی بر چین

اقتصاددانان سیتی گــروپ تاثیر بالقوه تعرفه ۶۰ درصدی بر واردات کالاهای 
چیــنی به بازار ایالات متحده را ارزیابی کردند، اقــدامی که پس از پیش بینی 
پیــروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاســت جمهوری مورد توجه قرار گرفته 
اســت.به گزارش ایســنا، چنین تعرفه ای می تواند منجر به کاهش قابل توجه 
صادرات چین به ایالات متحده شود و به طور بالقوه رشد تولید ناخالص داخلی 
چین را تقریبا ۲.۴ درصد در یک ســناریوی شــدید کاهش دهد. با این حال، 
سیتی معتقد اســت که تعرفه جهانی ۶۰ درصــدی به احتمال زیاد تاکتیکی 
برای مذاکره تا تغییر قریب الوقوع سیاست است.اقتصاددانان می گویند: پیشنهاد 
تعرفه جهانی ۶۰ درصدی به نظر ما به احتمال زیاد ابزار چانه زنی تا یک خطر 
واقعی اســت. آنان ســناریوی واقعی تری را پیش بینی کردند که در آن تعرفه 
موثر ممکن اســت ۱۵ درصد افزایش یابد که تاثیر کمتری بر تولید ناخالص 
داخلی چین خواهد گذاشــت و اثرات انحراف تجــاری، آن را بین ۰.۵ تا ۱.۵ 
درصد کاهش می دهد.این شــرکت همچنین در مــورد واکنش های احتمالی 
چین به نرخ تعرفه های بالا گمانه زنی و بیان کردند که سیاســت گذاران چینی 
بعید به نظر می رســد که به لفاظی ها پاسخ دهند، اما ممکن است در صورت 
اعمال تعرفــه ۶۰ درصدی، ارزش رنمینبی بین ۷.۷ تــا ۸.۰ کاهش یابد.در 
ابتدا، بانک خلق چین ممکن اســت از ارز برای مدیریت انتظارات بازار و عدم 
تعــادل تجاری دوجانبه دفاع کند. علاوه بر این، سیــتی انتظار دارد چین به 
جــای روی آوردن به اقدامات ضدچرخه ای، تمرکز خود را بر پیشــرفت های 
فناوری ادامه دهد.سیتی در مورد نشســت کمیتــه دائمی کنگره ملی خلق، 
معتقد نیست که به شدت تحت تاثیر نتایج انتخابات ایالات متحده قرار گیرد. 
دستور کار این نشســت در درجه اول بر حمایت مالی چین از سال ۲۰۲۴ و 
استراتژی های حل ریسک متمرکز است که ناشی از نگرانی های داخلی مانند 
هدف رشد، رکود بازار دارایی، کاهش تورم و مصرف ضعیف است.در حالی که 
عدم قطعیت های خارجی ممکن است باعث حمایت بیشتر داخلی شود اما در 
نظر سیتی واکنش های سیاســت فوری به انتخابات ایالات متحده بعید تلقی 
می شود.استراتژیســت ها گفتند: کنفرانس مرکزی کار اقتصادی در اواسط ماه 
دسامبر می تواند مکان بهتری برای ارزیابی تاثیر انتخابات ایالات متحده باشد.

سیــتی پیش بینی کرد که کنگره ملی خلق به جــای تحریک تقاضا، بر حل 
ریســک تمرکز خواهد کرد و این کمیته دور جدیدی از مبادله بدهی را مورد 
بحث قرار داده و ممکن اســت بعدها جزئیات بیشتری ارائه کند.اگرچه وزارت 
دارایی چین سهمیه ۴۰۰ میلیارد یوان اوراق قرضه دولت محلی استفاده نشده 
را برگردانده اســت و سیتی انتظار ندارد کــه بازنگری قابل توجهی در هدف 
کســری سرفصل ســه درصد از تولید ناخالص داخلی انجام شود.شرکت وال 
استریت با نگاهی به آینده، اظهار کرد: برای عدم پذیرش احتمال محرک های 
قابل توجه برای ســال ۲۰۲۵ خیلی زود است. آنها بدون توجه به سناریوهای 
تعرفه ای، مبنایی برای کسری مالی حدود ۳.۸ درصد تولید ناخالص داخلی در 
سال ۲۰۲۵ دارند.استراتژیست ها می گویند: با این حال، اگر تعرفه ۶۰ درصدی 
وضع شود، به نظر ما، محرک های مالی می تواند بیشتر شود و بیشتر بر تقاضای 
نهایی مانند مصرف و دارایی تمرکز کند.اکونومی نوشت، محرک ۱۰ تریلیون 
یوان که مشــاوران ارشد سیاست مانند لیو شیجین از آن حمایت کرده اند، در 

مواجهه با موارد مخالف تجاری بیشتر قابل قبول تر و محتمل تر می شود.

گزیده خبر بقایی در نشست خبری مطرح کرد؛

عملکرد دولت آمریکا مهم است نه انتخابات آنها

تاثیر واردات گوشت  بر بازار 
چقدر است؟ 

واردات برنج تعدیل قیمت ها را به 
دنبال دارد؟

طی هفته های گذشته، کمبود گوشت قرمز در بازار جریان ساز شده بود که به گفته مسئولان این امر به دلیل 
وقفه  در حمل ونقل هوایی بود که آن هم با حمل ونقل زمینی جبران شد؛ اما رئیس اتحادیه دام سبک معتقد 
است که مشکل اصلی نحوه توزیع است که باید اصلاح شود. به گزارش ایسنا، دولت طی یک سال گذشته، 
با هدف کنترل افزایش قیمت گوشت قرمز و مهم تر از آن، تامین این کالای اساسی با قیمت مناسب برای 
اقشــار کم برخوردار، نسبت به واردات مستمر و روزانه گوشت گرم قرمز گوسفندی و گوساله با قیمت های 
مناسب و عرضه آن در میادین تره بار و فروشگاه های زنجیره ای استان تهران و برخی استان های منتخب 
اقدام کرد. آمارهای شش ماهه گمرک نشان می دهد تاکنون ۱۲۶ هزار و ۸۵۱ تن گوشت قرمز اعم از گاوی 

و گوسفندی به ارزش ۷۳۹ میلیون و ۹۰۱ هزار دلار وارد ........

امنیت ملی در گرو امنیت غذایی 
کشور

تاکید وزیر نیرو بر تکمیل نیروگاه های اتمی 
بوشهر

سیاست ارز تک نرخی در دولت چهاردهم چه 
زمانی کلید خورد؟
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گزیده خبر

پیش از عزیمت به عربستان

عارف: دنبال آتش بس در لبنان و 
فلسطین هستیم

به گزارش ایســنا، محمدرضا عارف صبح امروز - دوشــنبه - با بدرقه محسن حاجی 
میرزایی رئیس دفتر رئیس جمهور برای شــرکت در دومین نشست اضطراری سازمان 
همکاری اسلامی و اتحادیه عرب راهی ریاض شــد.عارف  پیش از ترک تهران گفت: 
این نشســت با پیشنهاد ایران و پیگیری وزیر خارجه کشورمان برگزار می شود. هدف 
اصلی از  این نشســت، توقف جنگ در لبنان و فلسطین است که امیدوارم به نتیجه 
خوبی برسیم. امدادرســانی به آوارگان و آسیب دیــدگان جنایات رژیم صهیونسیتی 
هدف دیگری است که امیدوارم در این بخش هم موفق شویم به دستاوردهای خوبی 
برسیم تا وارد گام ســوم شــویم که هدف ما و ان شــاءالله همه کشورهای اسلامی و 
عربی یعنی آتش بس پایدار در منطقه است.عارف بیان کرد: در این نشست سخنرانی 
کوتاهی خواهیم داشــت تا مواضع ایران را درباره لبنان و فلسطین و توقف جنگ در 
منطقه اعلام کنیم.شب گذشــته نیز مسعود پزشکیان در گفتگوی تلفنی با »محمد 
بن ســلمان« ولیعهد پادشاهی عربستان سعودی با اشاره به اینکه به دلیل تراکم امور 
اجرایی نتوانسته دعوت پادشاه این کشور برای شرکت در نشست ویژه سازمان سران 
اسلامی را اجابــت کند، تصریح کرد: آقای دکتر عارف معاون اول بنده در این اجلاس 
حضــور خواهد یافت و تردیدی نــدارم که این اجلاس با تدبیر جنابعالی نتایج موثر و 
ملموسی در توقف جنایات رژیم صهیونیســتی و جنــگ و خونریزی در غزه و لبنان 
خواهد داشــت.رئیس جمهور همچنین ابراز امیدواری کرد که با توجه به اراده سران 
دو کشــور روابط فیمابیــن در همه عرصه ها بیش از پیش تعمیق و گســترش یابد. 
معاون اول رئیس جمهور گفت: دنبال توقف جنگ، امدادرســانی به آوارگان  و برقراری 
آتش بس در فلسطین و لبنان هستیم.به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف پیش از سفر 
به ریاض برای شرکت در دومین نشست اضطراری سازمان همکاری اسلامی و اتحادیه 
عرب در فرودگاه مهرآباد، اظهار کرد: این نشســت با پیشــنهاد ایران و پیگیری وزیر 
خارجه کشــورمان برگزار می شود. هدف اصلی از  این نشست، توقف جنگ در لبنان 
و فلســطین اســت که امیدوارم به نتیجه خوبی برسیم.وی ادامه داد: امدادرسانی به 
آوارگان و آسیب دیدگان جنایات رژیم صهیونسیتی هدف دیگری اســت که امیدوارم 
در این بخش هم موفق شویم به دســتاوردهای خوبی برسیم تا وارد گام سوم شویم 
که هدف ما و ان شــاءالله همه کشــورهای اسلامی و عربی یعــنی آتش بس پایدار 
در منطقه اســت.عارف بیان کرد: در این نشست ســخنرانی کوتاهی خواهیم داشت 
تــا مواضع ایران را درباره لبنان و فلســطین و توقف جنــگ در منطقه اعلام کنیم

غریب آبادی: گروسی با پزشکیان 
دیدار می کند، بنای ایران تداوم 

همکاری با آژانس است

معاون وزیــر خارجه از دیدار مدیــر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی با »مســعود 
پزشــکیان« در ســفر»رافائل گروسی« به تهران خبر داد.به گزارش ایســنا، »کاظم 
غریب آبــادی«، معاون حقــوقی و بین المللی وزیرخارجه در پیامی در شــبکه ایکس 
نوشــت: مدیــرکل آژانس بین المللی انرژی اتــمی برای یک دیــدار ۲ روزه از ایران، 
چهارشنبه شــب وارد تهران خواهد شد. این ســفر در ادامه تعاملات ایران و آژانس 
و همچنین در راســتای بیانیه مشــترک ۴ مارس ۲۰۲۳ ۲ طرف انجام میشود.آقای 
گروسی با رئیس محترم جمهور، وزیر امور خارجه و رئیس سازمان انرژی اتمی دیدار 
خواهــد کرد. بنای ایــران بر تداوم همکاری با آژانــس در چارچوب تعهدات پادمانی 
خود اســت، مگر اینکه برخی کشــورها با انگیزه های سیاسی بــه دنبال آسیب زدن 
بــه تلاش های مدیرکل و روابــط رو به جلو ایران و آزانس باشــند.»رافائل گروسی« 
مدیــرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی شــامگاه چهارشــنبه بــه دعوت جمهوری 
اسلامی ایــران به منظور دیدار با مقامات عالی رتبه کشــورمان وارد ایران می شــود.
گروسی روز پنجشــنبه ملاقات های رســمی با مقامات کشــورمان خواهد داشــت

سخنگوی وزارت امور خارجه با بیانه این که عملکرد دولت آمریکا مهم است نه انتخابات آنها، 
تاکید کرد: دولت مردان آمریکا به ادعاها و وعده های انتخاباتی پایبند باشند.به گزارش خبرنگار 
مهر، »اسماعیل بقائی« سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری که صبح امروز )دوشنبه 
۲۱ آبان ماه( برگزار شد، اظهار داشت: حمله تروریستی در منطقه سراوان و شهادت پنج نفر از 
نیروهای مرزبانی را که به هنگام ادای نماز به شــهادت رسیدند را تســلیت عرض می کنم. این 
حملات نمی تواند به اراده مردم خللی وارد کند.وی با اشاره به شهادت سه خبرنگار در جریان 
حملات اخیر رژیم صهیونیستی ادامه داد: تعداد خبرنگاران شهید در غزه به ۱۹۰ نفر رسید.وی 
گفت: دیشــب مشــاور امنیت ملی عراق وارد ایران شــدند که مذاکرات مهمی را با مقامات 
کشورمان داشتند.امیدواریم اجلاس ریاض منجر به توقف جنایات رژیم اسرائیل شودوی گفت: 
امروز اجلاس ســران کشورهای اسلامی در عربستان برگزار می شود. اجلاسی که به درخواست 
ایران و چند کشور اسلامی دیگر برگزار می شود. آقای عراقچی همراه آقای عارف در این اجلاس 
حضور دارند. امیدواریم این اجلاس منجر به توقف جنایات رژیم اسرائیل شود.سخنگوی وزارت 
امور خارجه در مورد رای مردم آمریکا به جمهوری خواهان افزود: الگوی رای دهی مردم آمریکا 
موضوعی است که جای بررسی دارد. اینکه به چه دلیلی اقبال بیشتر و یا کمتری به هر یک از 
نامزدها وجود داشت که جای بررسی است. آنچه برای ما مهم است عملکرد آمریکا در رابطه با 
ثبات منطقه و مشــخصاً نســل کشی در غزه و لبنان اســت.دولت مردان آمریکا به ادعاها و 
وعده های انتخاباتی پایبند باشندوی ادامه داد: دلیل عمده تداوم جنایت در غزه و گسترش به 
لبنان حمایت همه جانبه آمریکا از رژیم است. این چیزی است که میراث نامبارکی را بر جای 
می گذارد و امیدواریم در فرصت باقیمانده دولت آمریکا از تشــدید جنگ افروزی ممانعت کند. 
دولت مردان آمریکا از این وضعیت درس بگیرند و به ادعاها و وعده های انتخاباتی پایبند باشند.

بقائی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی بر اینکه اقدامات و تمهیداتی که وزارت امور خارجه 
برای تداوم و تسهیل خدمت رسانی کنسولی به ایرانیان بعد از اعلام بسته شدن سه کنسولگری 
ایران در شــهرهای آلمان اتخاذ شده است چه بوده است، گفت: در رابطه با اتفاقاتی که بعد از 
فوت یک تبعه ایرانی که دارای گذرنامه آلمانی نیز هســت، واکنش هایی که دولت آلمان نشان 
داد واکنش ها ناموجه و غیرقابل توجیه بود که برای ما عجیب اســت.بقایی بیان کرد: این اقدام 
باعث زحمت برای ایرانیان مقیم آلمانی در استفاده از خدمات کنسولی می شود. از ابتدا تلاش 
کردیم این خدمات بدون ایجاد مشــکل قابل رفع ارائه شود.سخنگوی وزارت خارجه ادامه داد: 
چند نمایندگی ما در مجاورت این سه سرکنسولگری مأموریت دارند که خدمات کنسولی ارائه 
دهند. ایالت های تحت پوشش سرکنسولگری هامبورگ قرار است نمایندگی ها در لاهه، کپنهاگ 
و بروکسل ارائه خدمات کنند. در مورد مونیخ نیز نمایندگی های پراگ و برن ارائه خدمات کنند.

وی درباره سفر الاعرجی به ایران گفت: از همان ابتدا اعلام شد که رژیم صهیونیستی در اجرایی 
عملیات تجاوزکارانه از فضای در اختیار آمریکا در عراق استفاده کرده که نقض حاکمیت عراق 
بود. ما از مقامات عراق شــنیدیم که این دولت اعتراضی را نزد سازمان ملل ثبت خواهد کرده 
اســت. حتماً آمریکا هم در این زمینه مقصر اســت. تکلیف کار روشن است و ما همواره اعلام 
کردیم نسبت به حاکمیت کشورها پایبند هستیم. سفارت ما در بغداد مستمر پیگیر آزادی آقای 
نوری اســت بقائی درباره آخرین وضعیت محمدرضا نوری تبعه ایرانی بازداشت شده در عراق 
اظهار کرد: موضوع نوری به عنوان تبعه ایرانی در هر گفت وگویی که مقامات ما با همتایان عراقی 
داشتند مطرح بوده و جزو دستورکارهای ثابت ماست و سفارت ما در بغداد مستمر پیگیر است 

و کماکان پیگیر هســتیم. ســاماندهی اتباع خارجی در دستورکار اســتوی در ادامه در مورد 
ساماندهی اتباع خارجی در کشور، گفت: درباره ساماندهی اتباع خارجی اعم از مهاجر و آواره در 
حیطه وظایف وزارت کشور است و کارهایی که لازم است انجام دهند در دستورکار دارند آنچه 
به وزارت خارجه مربوط است حضور قانونمند اتباع است و اینکه اطمینان را حاصل کنیم ورود 
اتباع خارجی به صورت قانونی انجام می شود. درباره سایر موضوعات دیدگاه های خود را با مجامع 
ذیربط در جریان می گذاریم.سخنگوی وزارت خارجه درباره بازگرداندن این اتباع به کشورهای 
ثالــث و اروپایی اظهار داشــت: در چارچوب های مربوطه اتباع خارجی مشــکلی در رفتن به 
کشورهای ثالث از نظر ما نخواهند داشت.به تمامیت سرزمینی و حاکمیت ملی کشورها پایبند 
هستیم این دیپلمات ارشد ایرانی درباره استفاده رژیم صهیونیستی از حریم هوایی عراق برای 
حمله به ایران گفت: ما همواره با قاطعیت اعلام کردیم نسبت به تمامیت سرزمینی و حاکمیت 
ملی کشورها پایبند هستیم و کماکان سیاست همسایگی و حسن همجواری را اجرا می کنیم.

وی در مورد گزارش شیبانی نماینده وزیر خارجه در غرب آسیا از وضعیت لبنان گفت: با توجه 
به شرایط جدید در لبنان و جراحت سفیرمان ایشان اعزام شدند و گزارش خود را تقدیم کردند. 
در ادامه هم قطعاً از خدمات ایشان استفاده خواهد شد.رژیم صهیونیستی از علم و فناوری برای 
نسل کشی در فلسطین استفاده می کندبقائی با اشاره به روز جهانی علم در خدمت توسعه عنوان 
کرد: روز یکشنبه ۱۰ نوامبر به عنوان روز جهانی علم در خدمت توسعه و صلح نامگذاری شده 
بود. جا دارد به نقش برجســته دانشمندان ایران در توسعه علم اشاره کنم. طی یک سال اخیر 
رژیم صهیونیستی از علم و فناوری برای پیشبرد نسل کشی در فلسطین استفاده کرده است.با 
ملت و دولت لبنان در مبارزه با رژیم صهیونیستی تاکید می کنیم سخنگوی وزارت خارجه افزود: 
طی هفته گذشــته منطقه شاهد ادامه تجاوزات و نســل کشی در غزه و لبنان بود. در یکی از 
حملات، ارتش اشغالگر خانه ای را در جبالیا بمباران کرد. سازمان ملل اعلام کرده که ۷۰ درصد 
شــهدا زن و کودک هســتند. در لبنان نیز حملات ادامه پیدا کرده و تعدادی از مردم بی گناه 
شــهید و مجروح شدند. ما بر همبستگی با ملت و دولت لبنان در مبارزه با رژیم صهیونیستی 
تاکید می کنیم.بقائی در مورد سفر وزیرخارجه کشورمان به پاکستان گفت: آقای عراقچی هفته 
گذشته سفری به پاکستان داشتند. در مورد روابط دوجانبه، تحولات منطقه ای و گسترش روابط 
در حوزه های مختلف رایزنی شد. وزیر خارجه همچنین تماس تلفنی با دو وزیر خارجه داشتند. 
همچنین مذاکراتی با مقامات عراقی روز گذشته انجام شد.حرف های تهدید آمیز رژیم اسرائیل 
موضوع تازه ای نیست بقائی در مورد تهدید رژیم صهیونیستی بر ترور بشار اسد گفت: حرف های 
تهدید آمیز رژیم اسرائیل برای ترور صحبت های تازه ای نیست اما مطمئناً کشورهای منطقه و 
همسایگان لبنان و سوریه برای این موضوع تدابیر لازم را اندیشیده اند.اقدامات ایذایی کشورهای 
اروپایی مبنای سستی داردوی در مورد تصمیم اوکراین برای ممنوعیت پروازهای ایرانی و عدم 
ارسال موشــک، گفت: صحبت های رئیس جمهور اوکراین گویا بود و صراحتاً اعلام کردند که 
موشکی تحویل داده نشده است. این یک نمونه از مبنای اقدامات ایذایی کشورهای اروپایی بود 
که مبنای سستی بود. مشخص است همه اقداماتی که بر مبنای یک ادعا صورت گرفته با تناقض 
مواجه می شــود. واقعیت این است که چه نفعی بر اصرار برخی مقامات اوکراین برای گسترش 
این منازعه وجود دارد، متاســفیم که برخی از مقامات اوکراین بر ادعاها اصرار دارند.سخنگوی 
وزارت خارجــه در مورد حمایت آلمان از رژیم صهیونیســتی و تصویب طرحی برای مقابله با 
یهودستیزی در آلمان گفت: سوال شما من را به یاد جمله فلاسفه آمریکا می اندازد که بعضی 

موارد تاریخ تکرار کمدی اســت و برخی موارد تکرار تراژدی. الان شاهد تکرار تاریخ به صورت 
کمدی تراژدی هســتیم. اکنون در میانه یک نسل کشی موجود و جلوی دید همگان، قانونی 
تصویب می شــود به بهانه یهودستیزی که عملًا مورد سوءاستفاده قرار خواهد گرفت. من فکر 
می کنم باید نگاهی به تاریخ انداخت که یهودی ستیزی از کجا شروع شد. واقعاً نگاه کشورهای 
اسلامی به یهودیت چیســت. ما باور داریم که اعتقاد به سایر ادیان بخشی از باور ما است. فکر 
می کنم کارهایی که اکنون صورت می گیرد دستاویزی برای هرگونه اعتراض علیه رژیم می شود، 
باید مراقب باشیم آیندگان به آن افتخار کنند.بقائی در مورد نتایج سفر وزیرخارجه به پاکستان 
گفت: این سفر، سفر مهمی بود و در ادامه گفتگوهای دو کشور در حوزه های مختلف و ارتقای 
روابط مرزی و اجرای تفاهمات مرزی بود. هدف گذاری ما روشــن است با کمک یکدیگر ثبات 
مرزی را ایجاد کنیم. ان شاالله در آینده نتایج مثبت این سفر در جهت ارتقای امنیت در حوزه 
مرزی را خواهیم دید.وی در مورد حضور سفرا در برخی از کشورها گفت: در هرجایی که دوره 
ماموریت ســفرا به اتمام رسیده موضوع در دســت بررسی وزارت خارجه است و سفرا تعیین 
خواهند شــد.مراودات مستمری با آژانس داریم سخنگوی وزارت خارجه در مورد سفر گروسی 
به تهران گفت: این سفر را در ادامه تعاملات و گفتگوهای ایران با آژانس در نظر بگیرید. ما به 
عنوان کشــور عضو ان پی تی که دارای برنامه صلح آمیز هسته ای هستیم مراودات مستمری با 
آژانس داریم. این دیدارها می تواند به بهبود تعاملات و همکاری ها کمک کند.وی در مورد ادعاها 
برای دستیابی ایران به سلاح هسته ای گفت: آقای عراقچی در این باره توئیت زدند و گفتند که 
مردود دانستن سلاح کشتار هسته ای هم یک فتوای مذهبی و هم بخشی از سیاست محاسبه 
شــده ما در حوزه دفاعی روشن اســت.بقایی در مورد گفته آمریکایی ها برای احترام به ایران و 
همچنین طرح ادعا برای ترور مقامات آمریکایی تصریح کرد: احترام معنای مشخصی در روابط 
بین الملل دارد. اصل منع توسل به تهدید، اصل عدم مداخله در امور کشورها، خودداری از تهدید 
و تحریم مواردی است که در عملکرد کشورها خودش را نشان می دهد. منظور از احترام، احترام 
به قوانین است که لازمه زیست همراه با صلح بین کشورهاست.وی ادامه داد: جای تاسف است 
کــه مقامات آمریکایی برای طرح ادعاهایی که هیچ مبنایی ندارد وقت می گذارند. پیش از این 
هم ادعایی درباره تلاش ایران برای ترور مقام یک کشــور در منطقه مطرح کردند و آنقدر بی 
اســاس بود که خود مقامات آمریکایی هم از گفتن آن منصرف شدند. دولت های قبلی آمریکا 
رفتاری را برای ســنگلاخی کردن مسیر پیش روی برخی از رقیبان انجام می دهند.آژانس باید 
بتواند به دور از فشارهای سیاسی ماموریت خود را انجام دهدبقائی در مورد سفر گروسی به ایران 
و چارچوب گفتگوها گفت: بیانیه اسفند ۱۴۰۱ یکی از چارچوب هایی بود که برای ادامه گفتگوها 
میان ایران و آژانس تدوین شــد. در ادامه مسیر حتماً اتفاقاتی که در شورای حکام می افتد اثر 
گذار است. آژانس باید بتواند به دور از فشارهای سیاسی مار خود را انجام دهد. این رفتارهای 
سیاسی در آژانس مخل همکاری ایران و آژانس اســت.وی در مورد سفر مخفیانه وزیرخارجه 
رژیم اســراییل به روسیه افزود: طبیعی ست که همه تحولات منطقه را با دقت رصد می کنیم 
آنچه در منطقه در حال وقوع اســت برای ما اهمیت زیادی دارد. با توجه به مقتضیات تصمیم 
خــود را خواهیم گرفت.وی در مورد انتقال جســد شــارمهد به آلمان گفــت: به صورت کلی 
موضوعــات مرتبط با انتقال متوفی در هر وضعیت فرضی طبق قوانین داخلی ایران وضعیتش 
مشخص است لذا اگر درخواستی باشد اقدام خواهد شد.وی در مورد تعطیلی مراکز اسلامی در 
آلمان بیان کرد: این مراکز بانی ارتباط مردم با مردم بودند و جای تأسف است براساس یکسری 
برداشــت های سیاسی این اتفاق برای مراکز اسلامی افتاد. آنها به صورت مستقل کار خود را از 
حیث پیگیری های حقوقی ادامه می دهند و امیدواریم در این خصوص تجدیدنظر صورت بگیرد 
با توجه به تبعاتی که این گونه اقدامات بر ادامه ارتباطات فی مابین دو ملت ایران و آلمان ایجاد 
خواهد کرد.بقائی در مورد قطعنامه برقراری آتش بس در غزه گفت: نمایندگی ایران در سازمان 
ملل یکی از وظایفش پیگیری و رصد تحولات در سطح شورای امنیت و بقیه نهادهای سازمان 
ملل اســت. در جریان ارائه پیش نویس و مذاکرات آن هستیم و دیدگاه های خود را هر جا لازم 
باشد بیان می کنیم. اجازه دهید حدس و گمان نزنیم.وی افزود: دنیا در یک سال اخیر شاهد بود 
اینکه شورای امنیت موفق به اقدام جدی برای توقف جنایات رژیم صهیونیستی نشده ممانعت 
آمریکا بوده است. امیدواریم به حق مردم فلسطین برای حیات و به قوانین و مقررات بین المللی 
برای تعهد کشــورها برای مقابله با نسل کشی احترام بگذارند. اینکه ایران میزبان حماس باشد 
ســؤال دیگری بود که در این نشست پرسیده شــد که وی گفت: بیانیه حماس و قطر در این 
خصوص گویاست.ایران هیچ وقت با هیچ طرفی به دنبال تنش نبوده است بقائی در مورد هشدار 
الاعرجی نسبت به استفاده از حریم عراق گفت: سفر مشاور امنیت ملی عراق در ادامه گفتگوها 
و تعاملات میان دو کشور و موضوعات امنیتی است. ما به اصول و موازین بین المللی به تمامیت 
سرزمینی پایبند هســتیم.بقائی در مورد روابط ایران و اروپا گفت: روابط بین دو کشور و چند 
کشور پویا است و آنان با پشتوانه سوابق تاریخی روابط خود را تنظیم می کنند. رابطه ما با اروپا 
ورای این مسئله نیست. ایران هیچ وقت با هیچ طرفی به دنبال تنش نبوده است. وی در مورد 
تهیه پیش نویس اخراج رژیم صهیونیستی توسط مالزی گفت: این یک خواست طبیعی جامعه 
جهانی ســت. این رژیم صراحتاً دبیرکل سازمان ملل را تهدید می کند و آن را عنصر نامطلوب 
اعلام می کند. صهیونیســت ها در کل اعتقادی به اصول و قوانین ندارد. این طرح در کشورهای 
ســازمان همکاری های اسلامی هم مطرح است. هر کشوری که به این موضوع باور جدی داشته 
باشد، حمایت می کنیم.بقائی در پاسخ به این سوال که آیا ایران به دنبال توافق دیگری به جز 
برجام است یا خیر تصریح کرد: مواضع ما روشن است. در رابطه با موضوع هسته ای همواره اعلام 
کردیم که برنامه ایران ماهیت صلح آمیز دارد و همچنین ســند مشخصی به نام برجام داریم. 
ممکن است با توجه به منقضی شدن برخی تاریخ ها در این سند به بروزرسانی ها مبادرت کنیم 

که موضوع گفتگوهای ما با طرف ها بود اما متاسفانه ادامه نداشت.

اظهار امیدواری پزشکیان و بن سلمان برای گسترش بیش 
از پیش روابط ایران و عربستان

رئیس جمهور کشــورمان و ولیعهد پادشــاهی ســعودی در گفتگــوی تلفنی ضمن بررسی آخرین وضعیت روابط دو کشــور 
اظهــار امیدواری کردند که همکاری های فیمابین بیش از پیش گســترش یابد.به گزارش ایســنا، مســعود پزشــکیان عصر 
امروز یکشــنبه در گفتگوی تلفنی با »محمد بن ســلمان« ولیعهد پادشــاهی عربســتان سعودی با اشــاره به اینکه به دلیل 
تراکم امور اجرایی نتوانســته دعوت پادشــاه این کشور برای شرکت در نشســت ویژه سازمان سران اسلامی را اجابت کند، 
تصریــح کــرد: آقای دکتر عــارف معاون اول بنده در این اجلاس حضــور خواهد یافت و تردیدی نــدارم که این اجلاس با 
تدبیــر جنابعــالی نتایج موثــر و ملموسی در توقف جنایات رژیم صهیونیســتی و جنگ و خونریزی در غــزه و لبنان خواهد 
براز امیدواری کرد که با توجه به اراده ســران دو کشــور روابط فیمابین در همه عرصه ها  داشــت.رئیس جمهور همچنین ا
بیــش از پیش تعمیق و گســترش یابد.ولیعهد پادشــاهی ســعودی نیز در ایــن مکالمه تلفنی با قــدردانی از تماس تلفنی 
رئیس جمهور کشــورمان، با بیان اینکه ما شــرایط شــما را کاملا درک کرده و برای برادران مان در ایران آرزوی موفقیت 
داریــم، اظهار داشــت: روابط ایران و عربســتان در یک نقطــه عطف تاریخی قــرار دارد و امیدوارم در همــه زمینه ها به 
عالی ترین ســطوح ارتقا یابد؛ فرصت حضور معاون اول جنابعالی در ریاض را مغتنم شــمرده و در همین راســتا با ایشــان 
گفتگــو خواهیم داشــت.»محمد بن ســلمان« با تکرار دعوت خود برای ســفر دکتر پزشــکیان به عربســتان در واکنش به 
دعــوت متقابل رئیس جمهور کشــورمان از وی تصریح کرد: ســفر به ایــران مایه افتخار بنده اســت و امیدوارم فرصت آن 
هر چه زودتر مهیا شــود. تاکید رئیس جمهور بر هم افزایی برای تســهیل ساخت نیروگاه های برق توسط بخش خصوصی مسعود پزشکیان 
گفت: با توجه به ناترازی موجود در تامین باثبات برق، همه دســتگاه های ذیربط باید بسیج شــوند تا تسهیل گری لازم برای ساخت نیروگاه های 
برق پاک توســط ســرمایه گذاران بخش خصوصی انجام شود.به گزارش ایسنا، دومین جلســه رفع ناترازی های برق با تکیه بر روش های نوین و 
پاک و بررسی راهکارهای تســهیل در ساخت نیروگاه های خورشیدی و بادی توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی، به ریاست رئیس جمهور و 
با حضور رئیس دفتر رئیس جمهور، وزرای نیرو، صنعت و معدن، امور اقتصادی و دارایی و جهاد کشــاورزی، رئیس کل بانک مرکزی و رئیس 

سازمان برنامه و بودجه برگزار شد.مسعود پزشکیان پیش از 
ظهر امروز یکشنبه در ادامه جلسه روز گذشته برای افزایش 
تولید برای رفع ناترازی های برق با تکیه بر شیوه های نوین 
و پاک، با تأکید بر فوریت ســاخت ایــن نیروگاه ها تصریح 
کرد: با توجه به ناترازی موجود در تامین باثبات برق، همه 
دســتگاه های ذیربط باید بسیج شوند تا تسهیل گری لازم 
برای ســاخت نیروگاه های برق پاک توسط سرمایه گذاران 
بخش خصوصی انجام شود.رئیس جمهور با اشاره به اینکه 
تعدادی از سرمایه گذاران در جلسه ای، برای ایجاد ظرفیت 
تولید ۳۰ هزار مگاوات برق خورشیدی و بادی اعلام آمادگی 
کرده و عنــوان کردند که برای این منظور صرفا مجوزها و 
تســهیلات محدودی از دولت می خواهند، تاکید کرد: این 
جلسه برای آن است که موانع پیش روی این سرمایه گذاران 

برای آغاز کارشــان برداشته شود.پس از سخنان رئیس جمهور، راهکارهای اختصاص زمین و صدور مجوز ساخت نیروگاه توسط وزرای مربوطه 
بررسی شــد و مقرر گردید که مجوزهای لازم برای آن دســته از ســرمایه گذاران که زمین در اختیار دارند، در اسرع وقت صادر شده و برای آن 
دســته از ســرمایه گذاران هم که زمینی را جهت اجرای پروژه های خود مدنظر دارند، اقدامات لازم برای تخصیص زمین در مدت زمانی کوتاهی 
به فوریت انجام شــود.همچنین مقرر شد در مورد آن دسته از ســرمایه گذاران که تمایل دارند از دولت زمینی را برای اجرای پروژه اجاره کنند 
نیز، اقدامات لازم برای واگذاری زمین از ســوی وزارت جهادکشــاورزی انجام شده و به شرط اجرای پروژه در زمان مقرر، این زمین ها به صورت 
طولانی مدت به ســرمایه گذاران اجاره داده شود.در پایان جلسه همچنین مقرر شد، دولت برای سرمایه گذاران و تولیدکنندگان برق تکلیفی در 
راستای قیمت برق تعیین نکند، اجازه صادرات برق خورشیدی از طریق شبکه برق داخلی و در ایام غیر پیک داده شود و یک نظام تنظیم گری 
متناســب در راستای سیاســت گذاری و شکل دادن مناسبات عادلانه میان سرمایه گذاران و وزارت نیرو ایجاد شود. بانک مرکزی نیز موظف شد 
هنگام بازپرداخت دیون خارجی ســرمایه گذاران با دریافت معادل ریالی، ارز مورد نیاز ســرمایه گذاران را تأمین نماید.در ابتدای این جلسه دکتر 
پزشکیان دستور داد که لامپ های سالن خاموش شده و از نور پنجره ها برای روشنایی بیشتر استفاده شود و گفت: اگر قرار به صرفه جویی است 

باید از خودمان شروع کنیم.

یک نماینده مجلس در تذکری به وزیر کشور، از عدم پیوستن برخی دستگاه ها، نهادها و سازمان ها از جمله سازمان ثبت احوال کشور به سامانه 
ملی املاک و اسکان انتقاد کرد.به گزارش خبرنگار مهر، حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر، برخوار و میمه در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به جزئیات طرح سوال خود از وزیر کشور، گفت: برای اجرای قانون ساماندهی مسکن لازم است هر چه زودتر سازمان ثبت 
احوال کشور به سامانه ملی املاک و اسکان متصل شود.خلاصه و مشروح تذکر حاجی دلیگانی، عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل مجلس و 
نماینده شاهین شهر از اسکندر مؤمنی، وزیر کشور به شرح ذیل است:خلاصه تذکر: لزوم تسریع در پیوستن و ارتباط دادن سازمان ثبت احوال 
کشور به سامانه ملی املاک و اسکان در راستای اجرای قانون ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها شرح تذکر: سامانه ملی املاک و اسکان 

که با هدف شفاف سازی اطلاعات در معاملات املاک و مستغلات و شناسایی خانه های خالی و جلوگیری از افزایش غیرمتعارف قیمت زمین، مسکن و اجاره بها و کوتاه کردن دست سوداگران 
بازار مسکن و … ایجاد شده است، اکنون با عدم پیوستن برخی دستگاه ها، نهادها و سازمان ها از جمله سازمان ثبت احوال کشور که متولی پایگاه اطلاعات جمعیتی کشور است، متأسفانه باعث 
شده برنامه ریزی های پیش روی این سامانه با کندی پیش برود و بازار مسکن همچنان با چالش هایی مواجه باشد. لذا ضروری است بازه زمانی مشخص برای سازمان ثبت و احوال کشور که هنوز 

به سامانه متصل نشده است، تعیین شود تا سامانه مذکور بتواند در رسالت خود موفق عمل کند.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: رفتن و آمدن رؤسای جمهور کشورهای دیگر تا زمانی که ما به توان داخلی و فکر و اراده ایرانی متکی 
باشیم، هیچ تأثیری در توانایی کشورمان برای تأمین منافع خود نخواهد داشت.به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی 
امروز )یکشنبه( در نطق پیش از دستور خود گفت: درباره انتخابات اخیر در ایالات متحده آمریکا باید تصریح کرد که بی تردید در شیوه 
دشمنی افرادی که به عنوان رئیس جمهور آمریکا انتخاب می شود تفاوت معناداری وجود دارد.وی افزود: نکته اصلی این است آنچه رفتار 
دشمن در قبال ما را تعیین می کند قدرت ملی و رفتار مقتدرانه و هوشمندی ما بر پایه رویکرد عقلانیت انقلابی است. قالیباف اظهار کرد: بیش از این بارها تصریح شده است که عنصر اصلی 
قدرت ملی جمهوری اسلامی ایران مردم هستند که می توانند مبتنی بر باور به سنت های الهی، از ظرفیت های داخلی استفاده کنند و در همه زمینه های نظامی، اقتصادی، سیاسی و اجتماعی 
پایه های محکم برای اقتدار ملی ایجاد کنند.رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: استقلال عمل و پرهیز از هرگونه وابستگی به کشورهای خارجی، اصل بنیادین نظام جمهوری اسلامی ایران 
است و موفقیت ها و پیشرفت ها در هر زمینه ای صرفاً در این چارچوب به دست آمده است. وی تاکید کرد: رفتن و آمدن رؤسای جمهور کشورهای دیگر تا زمانی که ما به توان داخلی و فکر و 

اراده ایرانی متکی باشیم، هیچ تأثیری در توانایی کشورمان برای تأمین منافع خود آنگونه که صلاح بدانیم، نخواهد داشت.

قالیباف در نطق پیش از دستور: 

رفت وآمد رؤسای جمهور کشورهای دیگر تاثیری در توانایی کشورمان 
ندارد

حاجی دلیگانی در تذکری به وزیر کشور:

»سازمان ثبت احوال« فوراً به »سامانه ملی املاک و اسکان« متصل شود

بقایی در نشست خبری مطرح کرد؛

عملکرد دولت آمریکا مهم است نه انتخابات آنها
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گزیده خبرگزیده خبر سیاست ارز تک نرخی در دولت چهاردهم چه زمانی کلید خورد؟
دولــت چهاردهم بر پایه این اســتدلال که وجــود چند قیمت 
متفاوت برای ارز به اثرات ســوئی همچــون کاهش ارزش پول 
ملی، تورم، رانت، ناترازی ارزی و اضافه برداشــت بانک ها منجر 
می شــود سیاســت تک نرخی شــدن ارز را دنبال می کند و به 
نظر می رســد با »مجاز دانستن امکان واردات در ازای صادرات 
صنایع فلزی با نرخ توافقی« که اواخر ماه گذشته اعلام شد، این 
سیاســت کلید خورده است.به گزارش ایســنا، وجود چهار نرخ 
ارز متفاوت در ایران بر اســاس آنچه در سه سال گذشته تجربه 
شــد و طبق نظرات کارشناسان، اثرات سوئی را در اقتصاد ایجاد 
کرده است. تا جایی که گفته می شود در حال حاضر ۲۰ میلیارد 
دلار ناترازی ارزی در کشــور داریــم که چند نرخی بودن ارز از 
دلایل اصلی آن است.رشد خزنده قیمت دلار از سال ۹۷ تاکنون

ابتدای ســال ۱۳۹۷ دولت دوازدهم تصمیم گرفت در راستای 
جلوگیری از افزایش قیمت ارز و اثرات آن بر تورم عمومی، دلار 
را تک نرخی کند و قیمــت ۴۲۰۰ تومان برای آن تعیین کرد. 
این سیاســت نه تنها به ثبات بازار ارز منجر نشد بلکه زمینه را 
برای رانــت ارزی ایجاد کرد؛ تا جایی کــه قیمت دلار در بازار 

آزاد در پایــان فعالیت دولت دوازدهم به ۲۳ هزار تومان رسید.
در ادامــه دولــت سیزدهــم در اوایل ســال ۱۴۰۱ تصمیم به 
اصلاحات اقتصادی گرفت. یکی از این سیاســت ها اصلاح نظام 
یارانــه بود که طی آن تصمیم گرفته شــد ارز ۴۲۰۰ تومانی از 
این پــس به برخی کالاهای غیرضرور اختصــاص نیابد. اما این 
برنامه نیز به شکســت انجامید. در نتیجه پنج نرخ متفاوت برای 
دلار شــامل دلار بازار آزاد، ســنا، نیما، صــرافی ملی و توافقی 
شــکل گرفت. البته دلار توافقی از بهمن ۱۴۰۲ به بعد از چرخه 
مبادلات ارزی خارج شــد. در پایان دولــت سیزدهم نیز که به 
دلیل شــهادت رئیس جمهور، عمر آن دولت کمتر ازســه سال 
به طــول انجامید قیمت دلار از ۲۳ هــزار تومان به ۵۸ هزار و 
۷۰۰ تومان رسید که رشــد ۳۵ هزار و ۷۰۰ تومان را نشان داد.

اختلاف بین نرخ ارز در ســامانه نیما و بازار آزاد به همراه الزام 
صادرکنندگان به بازگشــت ارز حاصــل از صادرات و فروش به 
قیمــتی پایین تر از قیمت بازار آزاد، نــوعی مالیات پنهان را به 
صادرات تحمیل می کند.بــا روی کار آمدن دولت چهاردهم که 
از ۷ مرداد با تنفیذ مســعود پزشــکیان آغاز شــد و دلار از ۵۸ 
هــزار و ۷۰۰ تومان تا امروز بــه ۶۹ هزار و ۲۵۰ تومان رسیده، 
یک بار دیگر سیاســت تک نرخی شدن قیمت ارز در برنامه های 

سیاست گذار قرار گرفت. عبدالناصر همتی ـ وزیر اقتصاد- بارها 
درباره اثرات ســوء ارز چندنرخی بر اقتصاد کشــور سخن گفته 
اســت. اواخر مهرماه نیز محمدرضــا فرزین ـ - رئیس کل بانک 
مرکــزی - اعلام کرد: امــکان واردات در ازای صادرات صنایع 
فلزی، فلزات رنگی و سایر شــرکت های هم گروه با نرخ توافقی 
مجاز اســت. بر این اســاس به نظر می رســد اولین گام ها برای 
حرکت به سمت کاهش تعداد  نرخ های ارز برداشته شده است

کارشناســان اقتصادی معتقدند آنچه به ناترازی ارزی دامن زده 
علاوه بر محدودیت دســترسی به منابع ارزی، اعمال رژیم چند 
نرخی ارز اســت. البته کارشناســان اقتصادی نظرات متفاوتی 
درباره تک نرخی شــدن ارز دارند. برخی بر ایــن باورند که ارز 
تک نرخی به نفع اقتصاد است اما عده ای دیگر مخالف تک نرخی 
شدن ارز، دســت کم در شرایط فعلی هستند. به گفته این افراد 
افزایش قیمت دلار ممکن اســت هزینه واردات را افزایش دهد 
و در پی آن قیمــت کالاهای داخلی و مصرفی را بالا ببرد. حتی 
بعضی افراد در رســانه ها افزایش قیمت دلار در هفته های اخیر 
و رسیــدن آن به مرز ۷۰ هزار تومــان را نتیجه پالس دهی تک 
نرخی شــدن قیمت ارز می دانند. اما وزیــر اقتصاد می گوید که 

علت آن تنش های منطقه ای اســت. همتی شــهریور امســال 
درخصــوص برنامه خــود برای ایجاد ارز تک نــرخی گفته بود: 
سیاســت جدیدمان این است که بازار به نرخ نیما نزدیک شود. 
هــم دلار نیما را افزایــش می دهیم و هم نرخ بــازار را کاهش 
می دهیــم. طی دهــه ۱۳۹۰ به علت گســترش تحریم ها و نیز 
تعلیق روابط کارگزاری مالی- بانکی خارجی، مستقیماً صادرات 
کل کشــور به طور عــام و صادرات بخش نفــت به طور خاص 
کاهش و همچنین هزینه های ســربار مبــادلات مالی- تجاری 
خارجی و نتیجتاً کســری موازنه ارزی اقتصاد ایران به شــدت 
افزایــش یافت. همزمان، دســترسی به ســامانه های پرداخت و 
تســویه بانکی بین الملــلی جهت وصول درآمدهــای صادراتی، 
تخصیــص دارایی های خارجی به منظــور تامین مالی واردات، 
مدیریت ذخایر بین المللی و نیز انتقالات ارزی به شدت محدود 
شــد. مازاد تقاضای ارزی در مبادلات تجاری وزارت اقتصاد در 
گزارشی به موضوع تشدید ناترازی ارزی با تعدد نرخ ها پرداخته 
و آورده اســت: عدم تمدیــد خطوط اعتباری متنــوع ارزی از 
بازارهای پولی جهانی بــرای تامین مالی واردات موجب کاهش 
شــدید عرضه در بازار ارز و رشد تقاضاهای مالی- تجاری ارزی، 

تقاضــای مبادلاتی، احتیاطی و ســوداگرانه ارز شــد که نهایتاً 
زمینه شــکل گیری مازاد تقاضا و گسترش شکاف میان نرخ های 
رسمی و غیررســمی ارز را فراهم کرد. رژیم چند نرخی موجب 
شــکل گیری مارپیچ تورمی حاصل از رشد نسبی تقاضا نسبت 
به عرضه شــده بود و تداوم روند تحریم ها و نیز استمرار تعلیق 
روابط کارگزاری تجــاری- بانکی خارجی، در کنار پایداری نرخ 
های بالای تورم انتظاری، موجب عدم گسســت مارپیچ مذکور 
در اقتصاد کشــور شــد. رژیم چند نرخی ارز از یک طرف تقاضا 
برای محصولات و خدمات اعتباری متکی بر نرخ های ترجیحی 
و از طرف دیگر ســهم دارایی هــای ارزی بانک ها را در ترازنامه 
شــبکه بانکی افزایش می دهد. افزایش محصولات و تســهیلات 
اعتبــاری ارزی اگرچه وضعیت باز ارزی بانک ها را به عنوان یک 
مولفه سلامت مالی بهبود بخشیده، در شــرایط بروز تکانه های 
کاهش ارزش پول ملی موجب نکول اقســاط بازپرداخت دیون 
مذکور توسط مشــتریان و واردکنندگان می شود که نخستین 
آثار انتقالی آن به ترتیب در قالــب کاهش مضاعف دارایی های 
قابل تصرف و محصولات اعتباری، کســری جریان وجوه بانک ها 
و همچنین شــکل گیری فرآینــد اســتقراض از بازارهای بین 
بانکی و بانک مرکزی )اضافه برداشــت کوتــاه مدت( انعکاس 
می یابــد. دریافت مالیــات پنهان از صادرکنندگانپ از ســوی 
دیگــر اخــتلاف بین نرخ ارز در ســامانه نیما و بــازار آزاد به 
همراه الزام صادرکنندگان به بازگشــت ارز حاصل از صادرات 
و فروش به قیمتی پایین تــر از قیمت بازار آزاد، نوعی مالیات 
پنهان را به صادرات تحمیل می کند. البته تک نرخی شدن ارز 
شــاید چندان هم بدون چالش نباشــد؛ زیرا به گفته وزیر امور 
اقتصادی و دارایی، برخی  مخالف حذف رانت ارزی هستند. با 
این وجــود، همتی در روزهای اخیر بیان کرد: از ارز ترجیحی 
برای کالاهای اســاسی و دارو و تجهیزات پزشــکی اســتفاده 
خواهیم کرد اما بقیه باید حتما تک نرخی شود و اختلاف نرخ  
ارز معنا ندارد. وی معتقد اســت: افزایــش نرخ دلار بازار آزاد 
ارتباطی به نیما نــدارد و اگر نرخ ارز در نیما هم افزایش پیدا 
نمی کرد، نرخ دلار در بازار آزاد افزایش می یافت. این اظهارات 
از ســوی کسانی مطرح می شــود که مخالف حذف رانت ارزی 
هســتند. تجربه نشان داده اختلاف نرخ ارز تنها منجر به رانت 
و حتی فشــارهای تورمی و ســفته بازی می شــود و به تدریج 

جمع آوری خواهد شد.

ئیس اتحادیه دام سبک عنوان کرد

تاثیر واردات گوشت  بر بازار چقدر 
است؟ 

طی هفته های گذشــته، کمبود گوشت 
قرمز در بازار جریان ســاز شده بود که 
به گفته مسئولان این امر به دلیل وقفه  
در حمل ونقل هــوایی بود که آن هم با 
حمل ونقل زمینی جبران شد؛ اما رئیس 
اتحادیه دام ســبک معتقد اســت که 
مشکل اصلی نحوه توزیع است که باید 
اصلاح شــود. به گزارش ایســنا، دولت 
طی یک ســال گذشته، با هدف کنترل 
افزایش قیمت گوشت قرمز و مهم تر از 
آن، تامین این کالای اســاسی با قیمت 
مناســب برای اقشــار کم برخوردار، نسبت به واردات مســتمر و روزانه گوشت گرم قرمز 
گوسفندی و گوساله با قیمت های مناسب و عرضه آن در میادین تره بار و فروشگاه های 
زنجیره ای استان تهران و برخی استان های منتخب اقدام کرد. آمارهای شش ماهه گمرک 
نشــان می دهد تاکنون ۱۲۶ هزار و ۸۵۱ تن گوشــت قرمز اعم از گاوی و گوســفندی به 
ارزش ۷۳۹ میلیون و ۹۰۱ هزار دلار وارد کشورمان شده، این در حالی است که در همین 
بازه زمانی در ســال گذشــته تنها ۳۲ هزار تن گوشت قرمز به ارزش ۱۶۵ میلیون و ۶۰۰ 
هزار دلار وارد کشــور شده بود. به همین دلیل مقایسه واردات گوشت قرمز در شش ماهه 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته نشان می دهد واردات گوشت قرمز ۳۲۳ درصد 
به لحاظ وزنی و ۳۵۰ درصد به لحاظ ارزشی رشد داشته است. در حالی که میزان واردات 
گوشت قرمز روند افزایشی داشته است، اما طی هفته های گذشته، کمبود گوشت قرمز)به 
ویژه گوســفندی( در بازار جریان ســاز شده بود که به گفته  مسئولان تنها در حمل ونقل 
هوایی وقفه ای ایجاد شده بود که آن هم با حمل ونقل زمینی جبران شد؛ اما به گفته آن ها 
مشــکل اصلی نحوه توزیع اســت و در این زمینه گفت وگویی با رئیس اتحادیه دام سبک 
انجام شد که در ادامه به این موضوع پرداخته شده است. کمبود گوشت در بازار مقدمه ای 
برای افزایش قیمت افشین صدر دادرس- رئیس اتحادیه دام ســبک و کارشــناس حوزه 
گوشت و پروتئین - در گفت وگو با ایسنا، درباره فراز  و نشیب های بازار گوشت تنظیم بازار 
اظهار کرد: علت کمبود گوشــت قرمز وارداتی و تنظم بازار بهانه ای بود تا  گوشت وارداتی 
گران شود. اگر گزارش های گمرک ایران را بررسی کنیم شاهد این مسئله خواهیم بود که 
در ۶ ماهه اول ســال ۱۴۰۳ حدود ۱۲۶ هزار تن گوشت وارداتی گرم و منجمد به کشور 
وارد شــده و این در حالیست در مدت مشابه سال گذشته ۳۲ هزار تن گوشت وارد شده 
بود؛ بنابراین قاعدتا نباید کمبودی در کشور وجود داشته باشد چرا که جمعیت که تفاوتی 
نکرده اســت، گوشــت حاصل از واردات چهار برابری باید وجود داشته باشد و کمبود این 
محصول معنایی ندارد. نکته مهم دیگری که گوشت در مغازه ها وجود نداشت این بود که 
نظارت کافی وجود ندارد. جســته و گریخته نیز شــنیده ایم که این گوشت ها در خارج از 
شــبکه توزیع، عرضه می شود اگر نظارت را اصلاح کنند با وجود چهار برابری شدن حجم 
واردات نباید این اتفاقاتی که در ســطح مغازه ها رخ داده، بیفتد. وی ادامه داد: مسئله مهم 
دیگر نیز این اســت که این حجم از گوشت وارداتی که در سطح تهران و نهایتا سه استان 
دیگر توزیع می شود عاقبتشان چه می شود؟ کجا می روند؟ چندان توزیع آن گسترده نیست 
که بگوییم کمبود آن در تمام کشور رخ داده و حالا جریان ساز شود. بنابراین می توان این 
مسئله را به این تعمیم داد که واردکنندگان از یک سو به دنبال افزایش قیمت بودند و از 
سوی دیگر خواســتار تاثیرگذاری بر تلاش وزارت جهاد کشاورزی و دولت برای رونق دام 
و گوشــت تولید داخلی بودند که ظاهرا نیز موفق شدند تا اهداف خود را به ثمر برسانند. 
دادرس درباره تاثیر گوشت های وارداتی بر تنظیم بازار مطرح کرد: تاکنون این گوشت ها به 
تنظیم بازار کمکی کرده  است؟ کمکی نکرده است. مرکز آمار ایران هر ماهه گزارشی تحت 
عنوان متوســط قیمت اقلام خوراکی منتخب در مناطق شهری کشور منتشر می کند که 
در آن گزارش میانگین قیمت تعداد زیادی از اقلام خوراکی از جمله کالاهای اســاسی در 
ماه را قید و با قیمت ماه گذشــته مقایسه می کنند و قیمت در همان بازه زمانی طی سال 
گذشــته را نیز قید می کنند و با بررسی این آمارها شــاهد این خواهیم بود که قیمت های 
گوشــت قرمز گوسفندی و گوساله طی این چهارسالی که گوشت را وارد کرده و به حجم 
واردات افزودند نه تنها هیچگاه قیمت کاهشی نشــده بلکه دائما افزایشی نیز بوده اســت.   
کاهش ســرانه مصرف گوشت طی ســال های اخیر وی افزود: حال اگر با توجه به افزایش 
واردات بخواهیم ســرانه مصرف را بررسی کنیم باید افزایشی باشد اما اگر بررسی کنیم که 
از ۱۴۰۰ تاکنون ســرانه مصرف چگونه بوده شاهد کاهش سرانه مصرف خواهیم بود. آمار 
کشتارگاه های دام مرکز آمار ایران نیز نشان دهنده این است که طی این سه سال گذشته 
با وجود افزایش واردات، تولید کاهش یافته است به این معنی که واردات به تولید آسیب 
زده اســت در نتیجه؛ این واردات تا به الان چه تاثیر مثبتی داشــته اســت؟ اعداد و ارقام 
نشان دهنده این است که واردات گوشت قرمز برای مردم نه تنها تاثیر مثبتی نداشته بلکه 
به کشور ضرر اقتصادی نیز وارد کرده است و در این میان واردکنندگان و رستوران داران 
و... سود برده اند. وقتی به یک رستوران می رویم یک پرس چلوکباب صرف می شود با قیمت 
گزاف، درصورتی که از گوشــت های وارداتی که در فضای مجازی خرید و فروش می شود 
آماده سازی می شوند.   مشکل توزیع گوشت چگونه باید حل شود؟ این کارشناس و رئیس 
اتحادیه دام سبک تاکید کرد: بارها شاهد این موضوع بوده ایم که در فضای مجازی گوشت 
قرمز توزیع می شود در صورتی که باید در یک شبکه مشخصی نظارت و توزیع می شد چرا 
در حال حاضر خارج از شبکه توزیع می شود؟ چه کسی پاسخگوی این شرایط است؟ این 
که گفته می شود در زمینه توزیع مشکل دارند چرا برای نهاده که به آن ارز تعلق می گیرد 
ســامانه بازارگاه را ایجاد کردند؟ مشکل توزیع گوشت را نیز می توانستند از طریق سامانه 
بازارگاه یا مشابه آن حل کنند که قابل کنترل باشد اما چرا انجام نشده؟ چه کسانی مانع 
این قضیه می شوند؟ افرادی که باید، از این قضیه سود خود را برده اند حالا به این موضوع 
رسیده اند که مشــکل توزیع داریم. بخش نظارت چه وظیفــه ای دارد؟ وی افزود: واردات 
گوشت قرمز به جز یک بار اقتصادی که بر دوش دولت گذاشته هیچ نفع و کاربرد دیگری 
برای کشور نداشته است. در ۶ ماهه اول سال ۱۴۰۳ حدود ۷۳۹ میلیون و ۹۰۰ هزار دلار 
برای گوشــت ارز هزینه شده است. این هزینه می توانست صرف واردات داروهای حیاتی و 
مهم شــود. در داخل کشور تولید وجود دارد که متاسفانه وضعیت بازار گوشت به گونه ای 
است که تولیدات تولیدکنندگان داخلی با قیمت واقعی به دست مصرف کننده نمی رسد. 
امکان این وجود داشت که اصلاحی در  نظام توزیع  به وجود آورد و از محل ارزی که خارج 
می شــود، مصرف کننده را حمایت کرد، توان اقتصادی آن را افزایش داد تا بتواند گوشت 
قرمز داخلی را خریداری کند و هنگامی که این چرخه تولید فعال باشد، تاثیرات اقتصادی 
مثبتی نیز خواهد داشــت. با یک محاسبه سرانگشــتی متوجه خواهیم شد که این ۱۲۶ 
هزارتن ۳۲۰ هزار تن دام زنده اســت. هر دامی اگر ۵۰ کیلو باشد یعنی ۶ میلیون و ۴۰۰ 
هزار راس دام سبک وارد می شود. این میزان راس دام چرخ کشتارگاه را می چرخاند، پوست 
و چرم و ... را تامین می کند، چرخ اقتصادی سردخانه دار و قصاب ها را می چرخاند، خرده 
فروشان، دامدار  و ... را تامین می کند کلی اشتغال در این میان ایجاد می شود که با واردات 
تمام این مشاغل حذف می شود. سودی که به این جمعیت کثیر و افرادی که اشتغال برای 
آن ها ایجاد می شــد تنها به واردکننده ختم شده اســت. واردات گوشت قرمز تا به امروز 
تاثیری بر زندگی مردم داشت؟دادرس با تاکید بر اینکه واردات هیچ تاثیر مثبتی بر شرایط 
زندگی مردم نداشته و ندارد درباره افزایش  قیمت گوشت و مرغ و...گفت: قیمت هر کالایی 
تابع شرایط اقتصادی است. حقوق کارگر، آب، برق، سوخت، هزینه های حمل و نقل، قیمت  
نهاده ها و مواد اولیه و... بر قیمت تمام شده تاثیرگذار هستند. اگر قیمت این موارد افزایش 
یابد قیمت محصول نهایی نیز افزایش خواهد یافت. اما مسئله مهم این است که ما در حوزه 
پروتئین حیوانی؛ گوشت مرغ و گوشت قرمز را داریم و باید حساب و کتاب کنیم که تولید 
کدام یکی از  آن ها به صرفه تر اســت؟ کدام یک ارزبری کمتری دارد؟ کدام یک اشــتغال 
بیشــتری ایجاد می کند؟ کدام از نظر امنیت غذایی کشور به لحاظ سلامت نقش مهم تری 
دارد؟ که قطعا با این بررسی ها به این نتیجه خواهیم رسید که گوشت قرمز به صرفه تر است. 

یه عضو هیئت علمی دانشگاه عنوان کرد

امنیت ملی در گرو امنیت غذایی 
کشور

عضو هیئت علمی دانشگاه تهران ضمن اشاره به اینکه مدیریت تجارت کشور در حوزه 
امنیت غذایی دشــوار اســت، اظهار کرد: در گذشته حوزه امنیت غذایی را ذیل امنیت 
ملی تعریــف می کردند اما امروزه موازی با امنیت ملی تعریف می شــود و اگر امنیت 
غذایی دچار مشــکل شود، امنیت ملی و مدیریت جامعه را نیز دچار مشکل می کند. به 
گزارش ایسنا، حامد نجفی - عضو هیئت علمی دانشگاه تهران - در افتتاحیه یازدهمین 
همایش سالانه اقتصاد مقاومتی بر محوریت امنیت غذایی؛ کشاورزی بهره ور و تجارت 
تحریم ناپذیر اظهار کرد: قرار دســت در این همایــش طرح های عملیاتی که منجر به 
پایداری امنیت غذایی می شود را بررسی کنیم به همین دلیل محورهای مهم، موضوعات 
متفاوتی همچون آب، نهاده ها، تولید و... بررسی می شــود تا راهکارهای مناســبی یافته 
شــود که پایداری بیشتری در حوزه تنظیم بازار، عدالت اقتصادی و...داشته باشیم. وی 
افزود: مدیریت اوضاع تجارت ما در حوزه امنیت غذایی و کشــاورزی در کشور دشوار 
شده است. در نهایت هم نهادها و ذینفعان و کسانی که در این مسئله متضرر می شوند 
بررسی خواهد شــد. به گفته نجفی در گذشته حوزه امنیت غذایی را ذیل امنیت ملی 
تعریف می کردند اما امروزه موازی با امنیت ملی تعریف می شــود و اگر امنیت غذایی 
دچار مشــکل شود، امنیت ملی و مدیریت جامعه را نیز دچار مشکل می کند وی ادامه 
داد: کشــورها در یک چیز مشترک هستند این است که کشاورزی خود را در برابر بی 
رحمی های بازار رها نکرده اند. در حوزه کشــور ما این اتفاقات با اما و اگرهای زیادی 
اتفاق می افتد. بــه عنوان مثال در حوزه گندم، زنجیره گنــدم و آرد و نان حدود ۴.۵ 
میلیارد دلار هزینه برای تولید ۱۶.۵ میلیون تن به عنوان یارانه بر دوش دولت گذاشت. 
چرا کشــور دچار این وضعیت شده است که در یک محصول استراتژیک ۴.۵ میلیارد 
دلار هزینه شــود؟ عضو هیئت علمی دانشگاه تهران تاکید کرد: این نشان می دهد که 
ما باید در حوزه بهره وری خیلی تلاش کنیم. بهبود بهره وری اکسیری است که بسیاری 
از مشکلات را می تواند حل کند. ما می توانیم این ادعا را داشته باشیم که با هزینه های 

کمتری نیز می توانیم به خودکفایی برسیم.

معاون انجمن واردکنندگان برنج ایران با تاکید بر اینکه جامعه مصرف برنج ایرانی و خارجی 
متفاوت اســت و فراوانی هیچ یک موجب جبرانی بر کمبود دیگری نیست گفت که صدور 
مجوز خروج محموله های برنج در گمرکات از آذرماه و توزیع آن در ســطح کشور، قطعا به 
بازگشــت آرامش در بازار کمک شایانی کرده و باعث تعدیل و کاهش قیمت حتی در برنج 
ایرانی نیز خواهد شد.به گزارش ایسنا، از زمانی که برداشت برنج ایرانی آغاز شد مشکلاتی 
همچــون بارش های بی موقع و آسیب به محصولات شــالیزارها، تاثیر تغییرات اقلیمی بر 
الگوی بارندگی ها و کمبود آب، تغییر کاربری زمین های کشــاورزی و شــالیزارها و کاهش 
سطح زیر کشت برنج و در نهایت کاهش محصول برنج مطرح بود که در این میان مسئله 
واردات برنج خارجی برای تعدیل بازار و جبران کمبود این محصول نیز مطرح می شد که در 
فصل برداشت به دلیل قانون ممنوعیت واردات، هیچ وارداتی صورت نگرفت و همین مسئله 
التهاباتی را در بازار ایجاد کرد و نقل قول های متفاوتی را به همراه داشت. برخی معتقد بودند 
که نیازی به واردات برنج وجود ندارد و نیاز کشــور از طریق تولید داخل تامین می شود و 
برخی دیگر نیز معتقد بودند که تولیدات برنج در سال جاری کاهشی بوده و در بازار کمبود 
این محصول به طور محسوسی مشاهده می شود و همین مسئله نیز دستاویزی برای دلالان 
و واسطه ها برای گرانی و افزایش قیمت این محصول بود که در نهایت پس از نامه نگاری هایی 
که از سوی تشکل های مرتبط انجام دادند،  با نظارت دستگاه قضایی توزیع محموله ۲ هزار 
و ۴۰۰ تنُی برنج خارجی با قیمت مصوب در بازار آغاز شد که در ادامه این مطلب به تاثیر 
واردات و توزیع برنج خارجی بر بازار این محصول پرداخته شــده اســت.ممنوعیت واردات 
برنج راهکار درمانی است یا دستاویز دلالان برای گرانی؟مجیدرضا منصورخاکی – سخنگو 
و معــاون انجمن واردکنندگان برنج ایران- در گفت وگو با ایســنا،   تاثیر توزیع محموله ۲ 
هزار و ۴۰۰ تنُی برنج خارجی در بازار اظهار کرد: طبق مقررات، واردات برنج در دو مقطع 
چهارماهه اول و چهارماهه ســوم سال انجام می شــود و در ۴ ماهه دوم با توجه به فصل 
برداشت برنج ایرانی، ممنوعیت واردات برنج وجود دارد. هر چند که با توجه به مجزا بودن 
خصوصیات دو کالای برنج ایرانی و خارجی، انتقاد به اعمال این دوره ممنوعیت وجود دارد، 
اما با وجود اجرای این قانون، طبیعتا حدود نیمی از نیاز کشــور در ۴ماهه اول و مابقی در 
۴ ماهه سوم سال باید وارد کشور و عرضه شود.وی افزود: از طرفی نیاز حداقلی به واردات 
برنج، حدود ۱ میلیون و ۲۰۰ هزار تن ســالانه برآورد می شــود و این در حالی است که در 
۴ ماهه نخســت امســال، کمتر از ۵۰۰ هزار تن ترخیص انجام شد. از طرف دیگر به دلیل 
عبور از پیک چشمگیر مصرفی محرم و صفر، انبارها از برنج خارجی خالی شد و نهایتا این 
ناتــرازی و اعمال ممنوعیت واردات از اواخر تیرماه، به عدم تعادل در بازار، گرانی و کمبود 

ختم شد. چنانکه وزارت صمت هم در مکاتبه خود با اشاره به افزایش  ۵۰درصدی قیمت 
برنج در بازار، هشــدار احتمال بروز بحران صادر کرد.  به گفته خاکی با اینکه طبق مصوبه 
تنظیم بازار، برنج های وارداتی که تا پایان تیرماه وارد کشــور شــده بودند، اجازه ترخیص 
داشتند اما این مصوبه متاسفانه مغفول ماند و در عمل سبب رسوب گسترده در گمرکات، 
تلاطم شدید بازار و تحمیل هزینه های سنگین به بازرگان ها شد. به هر حال این امیدواری 
وجــود دارد که صدور مجوز خروج محموله های برنج در گمرکات از آذرماه و توزیع آن در 
سطح کشور، قطعا به بازگشت آرامش در بازار کمک شایانی کرده و باعث تعدیل و کاهش 
قیمت حتی در برنج ایرانی نیز خواهد شد سخنگو و معاون انجمن واردکنندگان برنج ایران 
تاکید کرد: برنج ایرانی و خارجی اساســاً دو کالای متفاوت بوده و از حیث قیمت، جامعه 
مصرف  و ذائقه، تفاوت بسیار دارند. برنج وارداتی با قیمت اقتصادی  عرضه می شــود و نیاز 
بیش از شش دهک کم برخوردار را تأمین می کند. ارقام مرکز آمار ایران نیز به روشنی 
نشان می دهد برنج وارداتی در نقاط شهری ۵۸ درصد و در نقاط روستایی ۷۰ درصد 
ســهم از سرانه مصرف را شامل می شود.  بنابراین مصرف کنندگان این دو کالا تداخل 
چندانی با یکدیگر ندارند و سال هاســت شاهد این هستیم که به صورت مجزا خرید و 
فروش شده اند. در توضیح این موضوع باید گفت خانواری که مصرف کننده برنج ایرانی 
است، حتی در صورت افزایش قیمت نیز به مصرف ادامه داده و به ندرت ذائقه خود را 
تغییر می دهد. از این رو واردات برنج به کشور، هیچگاه از تقاضای برنج ایرانی نکاسته؛ 
گــزاره ای که عکس آن نیز صادق اســت.وی ادامه داد: هم اکنون علی رغم فراوانی در 
برنج ایرانی شــاهد بازاری ملتهب و قیمت های غیرواقعی هســتیم. پس به جرات می 
تــوان گفت فراوانی یــکی از این دو نوع برنج، جبرانی بر کمبود دیگری نیســت و به 
همیــن ترتیب تداوم واردات، تاثیری بر انگیزه کشــاورزان نیز نخواهد داشــت.خاکی 
افزود:طی ۴ ماه نخست سال جاری، حدود ۶۵ تا ۷۰ درصد برنج خارجی از کشور هند 
و مابقی عمدتا از پاکستان وارد کشور شده که در بدو ورود مورد آزمایش های لازم از 
منظر فیزیکی و همچنین سلامت، توســط سازمان ملی استاندارد و سازمان غذاو دارو 
قرار گرفته اند.ســخنگو و معاون انجمن واردکنندگان برنج ایران در پایان تصریح کرد: 
طبیعتا در زمان خروج از گمرکات کشــور، این محموله ها بر اســاس مکانیزم عرضه 
و تقاضا روانه اســتان هایی می شوند که بیشــترین عطش و مصرف این کالا را دارند. 
به طور کلی مصرف برنج خارجی به جز معدود اســتان های شــمالی، در سایر مناطق 
کشــور غالب بوده و از این لحاظ تامین مکفی و به موقع آن از حیث پاسخ به تقاضا و 

تعدیل سایر بازارها، حائز اهمیت بسیار است.

ایسنا/خوزســتان نماینده مردم اهواز، کارون، باوی و حمیدیه در دیدار با مدیرعامل آب و فاضلاب کشــور از احتمال 
تکرار مشکلات آبگرفتگی در کلانشهر اهواز ابراز نگرانی کرد.سید محسن موسوی زاده در گفت و گو با ایسنا با اشاره 
به دیدار خود با مدیرعامل آب و فاضلاب کشور اظهار کرد: وضعیت نامساعد فاضلاب شهری اهواز مشکلی قدیمی است و بودجه های خوبی در این چند سال 
به اصلاح شبکه فاضلاب اهواز اختصاص یافت اما در برخی از نقاط هر ساله شاهد آبگرفتگی شدید هستیم.نماینده مردم اهواز، حمیدیه، باوی و کارون با اشاره 
به ناتمام ماندن برخی پروژه های آبفا در حوزه انتخابیه و لزوم تسریع اتمام این پروژه ها با توجه به فرا رسیدن فصل بارش ها، افزود: اتمام پروژه تصفیه خانه غرب 
اهواز و مشکلات تامین اعتبار پروژه ها اهمیت ویژه ای دارد و انتظار داریم سریعا به این موضوع ورود شود.موسوی زاده عنوان کرد: موضوع ادغام آبفای روستایی 

و مطالبات کارکنان آن اداره و مغفول ماندن پروژه های روستایی در اثر این ادغام نیازمند توجه جدی است.

صدوشصت وششمین جلسه کمیسیون شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا به ریاست محسن رضایی با حضور وزیر نیرو، رئیس سازمان 
انرژی اتمی و نمایندگان دستگاه های مرتبط با موضوع »تمدید مصوبه هشتادونهم« این شورا برگزار شد. به گزارش ایسنا، محسن رضایی در این 
نشست با تاکید بر ضرورت متنوع سازی سبد انرژی کشور اظهار کرد: در پروژه های آینده باید با استفاده از تجارب پروژه های فعلی، امکان یابی، 
تحلیل و آسیب شناسی جدی انجام شود. از ابتدای دولت چهاردهم تا امروز ۱۲۰۰ مگاوات تولید برق افزایش یافت عباس علی آبادی، وزیر نیرو 
هم با تاکید بر اینکه نیروگاه های اتمی دوم و ســوم  بوشــهر حتما باید تکمیل شوند، گفت: از ابتدای دولت چهاردهم تا امروز ۱۲۰۰ مگاوات 
تولید برق کشور را افزایش داده ایم و این افزایش ظرفیت ادامه دار خواهد بود. از محل تولید برق اتمی ۱۰۵ میلیون بشکه نفت صرفه جویی شد 
همچنین محمد اسلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی با بیان این که »کشــور نیاز به تولید انرژی پاک دارد«، یادآور شد: تا امروز ۱۰۵ میلیون 
بشکه نفت از محل تولید برق اتمی در ایران طی ۱۰ سال گذشته صرفه جویی شده است و سرمایه گذاری در این حوزه کاملا توجیه پذیر است. 

در نهایت مقرر شد تمدید مصوبه ۸۹ شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا به مدت یک سال به سران قوا پیشنهاد شود.

موسوی زاده در نشست با مدیر عامل آبفا کشور:

به فکر پس زدگی فاضلاب اهواز باشید، نگران تکرار 
مشکلات هستیم

در جلسه شورای  هماهنگی اقتصادی مطرح شد

تاکید وزیر نیرو بر تکمیل نیروگاه های اتمی بوشهر

معاون انجمن واردکنندگان برنج ایران پاسخ داد

واردات برنج تعدیل قیمت ها را به دنبال دارد؟
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فناوران در یک شرکت دانش بنیان موفق به کسب دانش فنی یک داروی اورژانسی 
بعد از یک شرکت امریکایی شدند که پس از سکته قلبی و مغزی و به منظور باز 
کردن رگ های خونی تجویز می شود.محســنی در گفت وگو با خبرنگار مهر، از 
تولید یک داروی اورژانســی بایوتک توسط فناوران این شرکت خبر داد و گفت: 
این دارو که آلتاپلاز نام دارد، به صورت اورژانســی برای افرادی که سکته مغزی و 
یا قلبی کرده اند و یا امبولی ریه شده اند، مورد استفاده قرار می گیرد. عملکرد این 
دارو به این صورت است که لخته خون در مویرگ و یا رگ را لیز و مسیر گردش 
خون را باز می کند.مدیر فنی شرکت دانش بنیان آرنا حیات دانش با اشاره به اینکه 
این دارو با تشخیص و تجویز پزشک به سرعت به فرد تزریق می شود، گفت: تنها 
یک شرکت امریکایی این دارو با چنین کارکردی را تولید می کند و کل کشورهای 
دنیا را پوشــش داده است.خوشــبختانه فناوران و محققان ایرانی در این شرکت 
توانسته اند به دانش فنی آن دست پیدا کنند.وی با بیان اینکه این محصول مجوز 
واردات دارد و در حال حاضر با بومی ســازی آن واردات آن کاهش یافته اســت، 
تصریح کرد: ثبت سفارش این دارو و دریافت آن توسط کشورها به سختی انجام 
می شود و بسیار زمان بر است.این فعال فناور ادامه داد: ما طی ۲ سال برای تولید 
اولیه دارو مطالعات بالینی انجام دادیم و بعد از تاییدیه نهایی برای تجاری سازی، 
به دلیل اینکه شرایط تولید انبوه را نداشتیم به مقدار محدود تولید صورت گرفت 
اما در حال حاضر می خواهیم وارد فاز تولید انبوه شویم.محسنی با اعلام اینکه در 
یکســال اخیر ۱۰ هزار ویال از این دارو تولید و در اختیار سازمان غذا و دارو قرار 
گرفته اســت، گفت: این دارو به دلیل اورژانسی بودن آن، توسط سازمان غذا دارو 
خریــداری و ان ها اقدام به توزیع در بیمارســتان ها می کنند.وی قیمت هر ویال 
ایــن دارو )نمونه خارجی( را ۴ هزار و ۵۰۰ دلار عنوان کرد و گفت: قیمت نمونه 
داخلی این دارو که توسط سازمان غذا و دارو خریداری می شود، چیزی حدود ۸-۷ 
میلیون تومان است.به گفته مدیر فنی این شرکت دانش بنیان، این دارو پتانسیل 
خوبی برای صادرات به کشورهای آفریقایی، امریکای جنوبی و حاشیه خلیج فارس 
دارد و تاکنون درخواســت هایی از هندوستان، روسیه، سوریه، عراق و کشورهای 
حاشــیه خلیج فارس برای صادرات آن داشتیم. با توجه به تولید محدود این دارو 
در یکسال اخیر و تامین نیاز داخلی کشور، تنها چندین محموله محدود به کشور 
امارات و ونزوئلا صادرات داشته ایم.وی همچنین به تولید داروی دیگری با عنوان 
آکســابین در این شرکت اشــاره کرد و گفت: این دارو جزو دسته داروهای ضد 
انعقاد خوراکی است که با کنترل و مهار برخی فاکتورهای انعقادی در خون میزان 
انعقاد پذیری خون را کاهش می دهد و قادر به حل کردن و از بین بردن تدریجی 
لخته های تشکیل شــده در عروق می شود. کنترل تشکیل لخته و یا از بین بردن 
لخته ها از بروز آمبولی ریه و سکته مغزی که ناشی از حرکت لخته های کنده شده از 
عروق عمقی به سمت ریه و از قلب به سمت مغز و سایر اندام ها پیشگیری می کند. 
همچنین آکسابین در مواردی مثل برخی اعمال جراحی به صورت پیشگیرانه برای 
اجتناب از بروز لخته در وریدهای عمقی تجویز می شود.به گفته محسنی این دارو 
به منظور پیشگیری از ایجاد لخته و کاهش ریسک سکته مغزی در بیماران مبتلا 
به فیبریلاســیون دهلیزی یا AFدر بیمارانی که تنگی متوســط تا شدید دریچه 
میترال و یا دریچه مصنوعی فلزی نداشته باشند، درمان آمبولی ریه، پیشگیری از 
عود مجدد ترمبوز وریدهای عمقی و آمبولی ریه درمان شده و پیشگیری از بروز 
آمبولی ریه بعــد از انجام عمل های جراحی تعویض مفصل زانو و تعویض مفصل 

ران تجویز می شود.
با تلاش محققان؛

جایگزین نانویی برای »شن و 
ماسه« موجود در بتن پیدا شد

محققان دریافتند که گرافن حاصل از کک متالورژی می تواند نه تنها به عنوان یک 
افزودنی تقویت کننده در سیمان بلکه به عنوان جایگزینی برای شن در بتن استفاده 
شــود.به گزارش خبرگزاری مهر، جیمز تور از محققان این پروژه گفت: »این نتایج 
می تواند تأثیر عمده ای بر یکی از بزرگترین صنایع جهان داشته باشد. ما بتنی که با 
افزودنی گرافنی ساخته شده را با بتن ساخته شده با استفاده از سنگدانه های شن و 
ماسه مقایسه کردیم، دریافتیم که بتن ما ۲۵ ٪ سبک تر بوده در حالی که به همان 
اندازه سخت است.«تولید سیمان، برای تهیه بتن، ۸ ٪ از انتشار دی اکسید کربن در 
سراســر جهان را به خود اختصاص می دهد. علاوه بر این، استخراج ماسه، تهدیدات 
اکوسیستم های رودخانه و ساحلی را دچار مشکل می کند.آزمایشگاه تور با استفاده 
از روش گرمای ژول، کک متالورژی را به نوعی گرافن تبدیل کرده است که می تواند 
به عنوان جایگزینی برای شــن و ماســه در بتن باشد.پل آدوینکولا، از محققان این 
پروژه می گوید: »آزمایش های اولیه نشــان داد که کک متالورژیکی به گرافن تبدیل 
شــده است، ساختارهای به دست آمده از نظر اندازه مشابه ماسه هستند. ما تصمیم 
گرفتیم که از گرافن مشتق از کک متالورژیکی به عنوان جایگزینی کامل برای شن 
و ماسه در بتن استفاده کنیم و یافته های ما نشان می دهد که این کار منجر به نتایج 

خوبی می شود.«

یک مدیر دانش بنیان به مهر خبر داد؛

تولید انبوه داروی اورژانسی بعد 
از سکته و آمبولی ریه

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

به سمت رویا !!

ازهر دری خبری !!

یادی از باس 351 ساخت 1971، آخرین نسخه جذاب و سریع نسل اول موستانگ

نســل اول موســتانگ در طول دوران تولید خود چند بار بازطراحی شد که آخرین آن در سال ۱۹۷۱ صورت گرفت. برخلاف تغییرات قبلی اما این به جنجالی ترین 
بازطراحی موستانگ نسل اول تبدیل شد زیرا موستانگ ۱۹۷۱ خصوصاً در نسخهٔ اسپرت روف )همان فست بک(، بیشتر شبیه AMC جاولین شده بود تا نسخه های 
قبلی خود. این ماشین همچنین حالا کشیده تر، عریض تر و بسیار سنگین تر از قبل شده و برخی از ویژگی های نمادین خود را از دست داده بود. علاوه بر این، شیب 
اندک سقف خودرو در نسخهٔ اسپرت روف دید عقب را بسیار ضعیف کرده بود که انتقادات شدید خریداران و نشریات را به دنبال داشت. باس ۳۵۱ که فقط به صورت 
اسپرت روف ارائه می شد هم از این مشکل رنج می برد اما ازآنجایی که به بالا ماندن پرچم خودروهای عضلانی برای یک سال دیگر کمک کرد، چشم پوشی کردن از این 
مشکلات سخت نبود.در سال ۱۹۷۱، از خانوادهٔ موستانگ مدل های باس ۳۰۲ و باس ۴۲۹ و همین طور پیشرانه های قدرتمند ناپدید شدند و اکثر موتورهای هشت 
سیلندر باقیمانده هم بخشی از قدرت خود را از دست دادند. بااین حال، فورد هنوز آمادهٔ خداحافظی با نسل اول موستانگ نبود و علاوه بر ادامهٔ تولید نسخهٔ مک وان و 
افزودن پیشرانهٔ ۴۲۹ کبرا جت به لیست موتورهای سفارشی، یک باس جدید را هم ارائه کرد که آخرین موستانگ اصیل نسل اول محسوب می شد.سل اول موستانگ 
در طول دوران تولید خود چند بار بازطراحی شد که آخرین آن در سال ۱۹۷۱ صورت گرفت. برخلاف تغییرات قبلی اما این به جنجالی ترین بازطراحی موستانگ 
نسل اول تبدیل شد زیرا موستانگ ۱۹۷۱ خصوصاً در نسخهٔ اسپرت روف )همان فست بک(، بیشتر شبیه AMC جاولین شده بود تا نسخه های قبلی خود. این ماشین 

همچنین حالا کشیده تر، عریض تر و بسیار سنگین تر از قبل شده و برخی از ویژگی های نمادین خود را از دست داده بود.

AFC کاپیتان اردن را نقره داغ کرد

پیشنهاد

چهره روز

کتاب کوچه ابرهای گمشده

کلارک گیبل 
کلارک گیبــل در روز ۱ فوریــه ۱۹۰۱ در 
کادیز، اوهایو زاده شــد. پدر او »ویلیام هنری 
 William Henry "Will" Gable :گیبل« انگلیسی
)۱۹۴۸–۱۸۷۰( یــک کارگر حفار چاه نفت و 
 Adeline :مادرش »آدلین هرشلمن« انگلیسی
née Hershelman( )۱۸۶۹–۱۹۰۱(، یک مهاجر 

آلمانی بود. مــادر »کلارک« هنگامی که او ۶ 
ماهه بود، وی را در کلیسای کاتولیک رم غسل 
تعمیــد داد و هنگامی که کلارک تنها ۱۰ ماه 
سن داشت، در پی رشد شدید تومور مغزی از 
دنیا رفت. پس از مرگ مادر بر سر نحوه تربیت 
کلارک خردســال بین خانواده های والدینش، 
اختلاف نظر شدیدی به وجود آمد.هنگامی که 
کلارک پا به دوره نوجوانی گذاشت، زندگی خانوادگی اش در پی ورشکستگی پدر دچار تلاطم و 
سختی های بسیار شد. در پی آن وی ترک تحصیل کرد و در کارخانه لاستیک سازی شهر محل 
ســکونتش، آکرن، مشغول کار شــد. در این سال ها بود که کلارک نوجوان پس از دیدن نمایش 
"مرغ بهشت"، به بازیگری علاقه مند شد. در سن ۲۱ سالگی کلارک مادرخوانده مهربان خود را نیز 
از دست داد و پس از پرسه زدن در شهرهای مختلف و کار کردن در کارخانه ها و نیز میدان های 
نفتی، سرانجام به سوی گروه های تئاتری کشیده شد. ازدواج با لورا هوپ کروس هم بازی، مربی 
و مدیر پرنفوذ کلارک پای او را به هالیوود در حال شکوفایی دهه ۱۹۲۰ کشاند. اولین فیلم های 
کلارک گیبل صامت بود. در ابتدا مدیران استودیوهای هالیوود نظر مثبتی دربارهٔ این بازیگر سبزه 
رو و گستاخ نداشتند. غافل از آن که همین ویژگی ها به علاوه صدای بم و چهره مردانه کلارک 
گیبل به شدت مورد اقبال تماشاگران قرار می گیرد. مترو گلدوین مایر استودیوی معتبر هالیوود 
که کلارک را در استخدام داشت، به تدریج و ناباورانه متوجه اثرگذاری وی بر تماشاگران سینما 
شد. اگرچه مدیران استودیو، باز هم خطر میدان دادن به این جوان گستاخ ولی دوست داشتنی 
را نپذیرفتند. ســال ۱۹۳۱ گیبل برای آزمودن بخت خویش، روانه استودیوی برادران وارنر شد. 
دارلی اف. زانوک مدیر اجرایی استودیو، پس از تست اولیه کلارک، در حاشیه فرم استخدامی وی 

نوشت: »گوش های او بیش از حد بزرگ است و در واقع به یک میمون تنومند شباهت دارد.«

فرهنگ

محققان دانشگاه صنعتی اصفهان با مطالعه و بررسی 
ویژگی های کیفی موسیلاژهای ریشه گندم در حضور 
قارچ هم زیســت Piriformospora indica، اثر آن را بر 
ویژگی های فیزیکی و مکانیکی خاک بررسی کردند.

به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، طرح 
»بررسی ویژگی های کیفی موسیلاژهای ریشه گندم 
در حضور قارچ هم زیست Piriformospora indica و اثر 
آن بر ویژگی های فیزیکی و مکانیکی خاک« در قالب 
طرح  پســادکتری فاطمه حسینی سده با راهنمایی 
محمدرضا مصدقی و حمایــت بنیاد ملی علم ایران 
اجرا شده است.حسینی سده که دوره های کارشناسی 
ارشد و دکتری تخصصی علوم خاک - علوم خاک و 
خاک شناسی را در دانشگاه صنعتی اصفهان گذرانده 
درباره این طرح توضیح داد: شــرایط محیط خاک به 
طور پیوســته با آزادشــدن ترکیبات آلی از ریشــه گیاهان در حال دگرگونی و تغییر است. به ناحیه ای 
از خاک که در مجاورت ریشــه گیاهان قرار گرفته و مســتقیماً تحت تأثیر این ترشحات است، ریزوسفر 
می گویند که ویژگی های فیزیکی، شــیمیایی و بیولوژیک آن با خاک توده کاملًا متفاوت است.وی ادامه 
داد: از طرفی افزایش رطوبت خاک موجب افزایش هدایت هیدرولیکی خاک و تغییر پتانسیل آب در مرز 
ریشــه - خاک می شود و در نهایت به افزایش جذب آب در منطقه توسعه ریشه کمک می کند.حسینی 
سده تصریح کرد: هم زیستی بین گیاهان و قارچ هایی که در سیستم ریشه ای گیاه مستقر شده اند، یکی 
از شناخته شده ترین و در عین حال گسترده ترین روابط هم زیستی موجود در کره زمین است که نتیجه 
حاصل از این هم زیســتی، فعالیت قارچ برای جذب و انتقال عناصر غذایی به گیاه میزبان اســت.وی در 
ادامه گفت: موقعیت جغرافیایی کشور ایران و میزان و توزیع بارندگی در آن به گونه ای است که ایران را 
در زمره کشورهای خشک طبقه بندی کرده است. از سوی دیگر، افزایش غلظت گازهای گلخانه ای در اثر 
تشدید فعالیت های انسانی و صنعتی و وقوع پدیده تغییر اقلیم سبب افزایش شدت و مدت خشکسالی ها 
شــده اســت؛ بنابراین، کاهش رطوبت و افزایش مقاومت مکانیکی خاک ناشــی از آن می تواند یکی از 

محدودکننده ترین عوامل رشد گیاه و تولید محصول در کشور باشد.

با دستاورد محققان کشور ؛

تحمل گیاه گندم در برابر تنش های محیطی 
تقویت شد

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

کوچه ابرهای گمشــده رمانی از کورش اســدی است که وقتی 
کتاب را به پایان می رسانید با این نوشته روبه رو می شوید: »پاییز 
۱۳۸۵« با این حال، رمان در سال ۱۳۹۵ مجوز دریافت می کند 
و منتشر می شود. پس از سه بار تجدید چاپ بازهم چاپ کتاب 
با مشــکل مواجه شد اما در ســال ۱۳۹۷ چاپ چهارم کتاب با 
طراحی جلد متفاوت از ســوی نشر نیماژ روانه بازار شد.کورش 
اسدی در آبادان به دنیا آمد و نوشتن را از نوجوانی آغاز کرده بود. 
هنگامی که به تهران مهاجرت می کند با هوشنگ گلشیری آشنا 
می شود و رابطه ای دوستانه میان آن دو شکل می گیرد. اسدی در 
سال ۱۳۹۶ خودکشی کرد. کوچه ابرهای گمشده رمانی ماندگار 
و جسورانه از اوســت که در ادامه به مرور آن خواهیم پرداخت. 
داستان این کتاب ۳۱۱ صفحه ای در یک روز – از صبح تا شب 
– اتفاق می افتد. اما چون شخصیت اصلی کتاب – کارون – در 
طول روز تحت تاثیر مواد مخدر اســت، خواننده همراه با او در 
زمان های مختلف سیر می کند. همچنین در طول رمان، کارون 
کتابی در دســت دارد که ما هم همراه با او آن را می خوانیم. به 
عبارت دیگر یک کتاب دیگر هم در این رمان گنجانده شــده اســت. همه این موارد باعث می شود که داستان کتاب 
کوچه ابرهای گمشــده بسیار بیشتر از یک روز به نظر برســد. کارون جوانی است که به دلیل جنگ از جنوب کشور 
به تهران آمده اســت و حرفه کتاب فروشی را پیش می گیرد. کار او پیدا کردن کتاب های نایاب برای مشتریان است و 
گاهی کتابخانه افراد دیگر را یک جا می خرد. او فردی کتابخوان با ذهنی باز است که در طول داستان هم کتابی مطالعه 
می کند. کارون در تهران روی سقف یک کانتینر جایی برای خوابیدن پیدا کرده و بساط خودش را کنار پیاده رو دارد. 
حتی با دختری به نام پریا آشنا می شود که اگر می توانست به او برسد شاید روحیه اش به کلی عوض می شد. اما زندگی 
همچنان به کارون روی خوش نشان می دهد و او با ممشاد آشنا می شود. فردی توانا و ثروتمند که کارون را زیر پر و بال 
خود می گیرد و حتی خانه ای در اختیار او قرار می دهد. ممشاد آدم مرموزی است که برای کارون فقط یک محدودیت 
تعیین می کند و آن هم این است که به دختری به نام شیده نزدیک نشود. اما ماجرا از آنجایی سخت می شود که شیده 
از کارون می خواهد »کتاب کوچه ابرهای گمشــده« را برای او پیدا کند و– کوچه ابرهای گمشــده یک رمان جدی و 
البته همان طور که اشاره شد جسورانه است که در سال های اخیر جای خالی آن احساس می شد. رمانی که پس از ده 
سال اجازه چاپ گرفته است و اکنون کتابخوانان می توانند خود را در آن غرق کنند. کتابی ساختارشکن که به احتمال 
صد در صد هر خواننده جدی را شگفت زده می کند. اسدی در این کتاب به مباحثی پرداخته است که تا پیش از این 
هیچ اشاره ای به آن نشده است. قصد فاش کردن شگفتی هایی که در رمان وجود دارد ندارم اما پیشنهاد می کنم قبل 

از خواندن کتاب خود را آماده کنید!

کاپیتان تیم ملی فوتبال اردن به خاطر اخراجش در دیدار برابر عراق سه بازی محروم و پنج هزار دلار جریمه شد.به گزارش ایسنا، تیم ملی فوتبال اردن 
در دور یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا به مصاف عراق رفت و توانست با نتیجه سه بر دو به پیروزی برسد و راهی جمع هشت تیم پایانی جام شود. 
در دقایق پایانی این بازی یک صحنه جنجالی روی نیمکت اردن رخ داد که با دخالت داور بازی هم همراه شد.در دقایق پایانی در حالی که اردن گل 
تساوی را به عراق زد، حسین عموته، سرمربی مراکشی اردن، از بازیکنان خواست که روی نیمکت بنشینند و کنار زمین را خلوت کنند تا وقت بازی 
گرفته نشود اما حمزه الدردور، مهاجم باتجربه اردنی ها، با سرمربی تیم درگیری لفظی پیدا می کند؛ به طوری که حتی او را هل داد و نیمکت نشین ها 
برای جداکردن این دو پادرمیانی کردند.علیرضا فغانی این بازیکن را به خاطر رفتار ناشایســتش از زمین اخراج کرد. شــبکه تلویزیونی الکاس خبر داد 
کنفدراسیون فوتبال آسیا کاپیتان اردن را سه بازی از همراهی تیم محروم و پنج هزار دلار جریمه کرد تا این بازیکن رسما جام ملت های آسیا را از دست 

بدهد. البته حسین عموته، سرمربی اردنی ها، پیش از این کاپیتانش را از همراهی تیم کنار گذاشته و او را به اردن بازگردانده بود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

3 میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو 9X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

شنبه 23 تیر 1403  7 محرم 1445  13 جولای 2024

4
    سال بیستم    شماره  5444

سه شنبه 22 آبان 1403   10 جمادی الاول 1446  12  نوامبر 2024

4
    سال بیستم    شماره  5539

اندونزی میزبان جام ملت های آسیا ۲۰۲۶ فوتسال آسیا
 )AFC( کنفدراسیون فوتبال آسیا اندونزی را به عنوان میزبان جام ملت های فوتسال آسیا اعلام کرد. به گزارش ایسنا، کنفدراسیون فوتبال آسیا
میزبان جام ملت های فوتسال آسیا را اعلام کرد. فدراسیون فوتبال اندونزی پس از تصویب کمیته فوتسال و فوتبال ساحلی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
به عنوان میزبان جام ملت های آسیا در سال ۲۰۲۶ انتخاب شد. همچنین کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد که از سال ۲۰۲۵ به بعد، در تمامی 
دوره های جام ملت های فوتسال آسیا و جام ملت های فوتسال زنان آسیا، دیگر از رتبه بندی تیم ها در دوره قبلی استفاده نخواهد شد. در عوض، 
رتبه بندی جدیدی که توسط فیفا در ماه »می« امسال معرفی شده است، مبنای سید بندی قرار خواهد گرفت. تیم ملی فوتسال ایران که در جام 
ملت های آسیا ۲۰۲۴ به سیزدهمین قهرمانی خود دست یافت، از ۲۳ مهر تا ۴ آبان ۱۴۰۴ در مرحله انتخابی دوره بعدی رقابت ها شرکت می کند

به  آسیا  سال   ۱۷ زیر  ملت های  جام  نهایی  و  مقدماتی  مسابقات  بعد،  به   ۲۰۲۶ سال  از  که  گرفت  تصمیم   AFC مسابقات  کمیته  همچنین، 
صورت سالانه برگزار شود. سیدبندی جام ملت های نوجوانان آسیا نیز بر مبنای عملکرد تیم ها در سه دوره گذشته این جام تعیین خواهد شد

ورزشی


